

**ဦးကြားသော သာသနာလုပ်ငန်း ဩစတြေးလျ  
တိုင်းနိုင်ငံများထံသို့ တမန်တော်ဆိုင်ရာ အမှုတော်လုပ်ငန်း**

**ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခြင်း မူဝါဒ**

ကျွန်တော်တို့၏ သင်ကြားရေးနှင့် လေ့လာမှုလက်စွဲများအားလုံးကို မူပိုင်ခွင့်ရထားကြောင်း RMA က အကြံပြုလိုသည်။ သို့ရာတွင် တပည့်တော်များ ဖြစ်စေရန် ဘုရားသခင်၏ အမိန့်တော်ကို နာခံခြင်းအားဖြင့် ဤစာအုပ်များကို ခရစ်တော်၏ ခန္ဓာကိုယ်အတွက် ဆက်ကပ်ပူဇော်ထားပါသည်။ “ငါသည် သင်တို့အား ပေးသမျှသော ပညတ်တို့ကို စောင့်ရှောက်စေခြင်းငှါ ဆုံးမဩဝါဒ ပေးကြလော့” မသဲ ၂၈:၂၀

**ထို့ကြောင့် အကျိုးအမြတ်အတွက်မဟုတ်ဘဲ သင်ကြားရေးဆိုင်ရာ ရည်ရွယ်ချက်အတွက် ကူးယူဖြန့်ဝေနိုင်သည်။**

ကျမ်းချက်အားလုံးသည် သမ္မာကျမ်းစာ (မြန်မာဘာသာ)မှ ကိုးကားခြင်း ဖြစ်သည်။

© Revival Ministries Australia, ဇူလိုင်လ ၂၀၂၁  
Revival Ministries Australia, PoBox-2718, TOOWOOMBA Q.4350  
Ph. +617 46130633  
တည်နေရာလိပ်စာ - SHILOH Centre, 19 RUSSELL St. Toowoomba,  
Australia

လက်စွဲစာအုပ်များ၊ သင်ကြားရေးသတင်းလွှာနှင့် ဝေစာများအားလုံးကို RMA ဝတ်ဆိုဒ်တွင် ရနိုင်ပါသည်။ အချို့သောစာအုပ်များကို စပိန်ဘာသာစကားနှင့် ဆွာဟီလီဘာသာစကားတို့ဖြင့်လည်း ရရှိနိုင်ပါသည်။

မှတ်တမ်းတင်ထားသော သင်ကြားမှုများနှင့် တေးဂီတ CD များအတွက် အသံဖိုင်များ၊ သင်ကြားမှု DVD အတွက် YouTube လင့်ခ်များကို ရှာပါ။ အချို့သော သွန်သင်ချက်များသည် ဘာသာစကား နှစ်ခုလုံးဖြင့် ဖြစ်သည်။ စပိန်/အင်္ဂလိပ်။

**Email: [rma@revivalministries.org.au](mailto:rma@revivalministries.org.au)**

**Website: [www.revivalministries.org.au](http://www.revivalministries.org.au)**

မာတိကာ

နိဒါန်း		
<b>အခန်း (၁)။</b>	<b>ဗဟိုဦးစီ အဖြစ်အမှန်</b>	<b>၆</b>
	ဓမ္မဟောင်းကျမ်းထဲမှ ပုံရိပ်တစ်ခု ဗဟိုဦးစီ။ ။ သေခြင်း၊ သင်္ဂြိုဟ်ခြင်း၊ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း ဗဟိုဦးစီသည် ခရစ်တော်၏ ခန္ဓာကိုယ်ထဲ၌ နှစ်ခြင်းဖြစ်သည် ဗဟိုဦးစီတွင် မည်သည့်အဖြစ်အပျက် ရှိသနည်း။ အခြေခံအဆင့်ဆင့်များ	
<b>အခန်း (၂)။</b>	<b>ဗဟိုဦးစီ ခံယူချက်</b>	<b>၁၉</b>
	ယောတန်၏ ဗဟိုဦးစီ၊ ယေရှု၏ ဗဟိုဦးစီ ဗဟိုဦးစီရန် အမိန့်ပေးခြင်း တမန်တော်ဝတ္ထုရှိ ဗဟိုဦးကျင့်စဉ် ခရစ်ယာန်ဗဟိုဦးစီ သို့မဟုတ် ယုံကြည်သူ၏ ဗဟိုဦးစီ	
<b>အခန်း (၃)။</b>	<b>ဗဟိုဦးစီအကြောင်းအား သမ္မာကျမ်းစာမှ လေ့လာခြင်း</b>	<b>၂၇</b>
	နောင်တရ၍ ဗဟိုဦးစီလော့ ဗဟိုဦးစီရန် အမိန့်ပေးခြင်း ပေတရုက ယေရှုခရစ်တော်၏ နာမ၌ ဗဟိုဦးစီကို ခံကြလော့ သင်တို့၏ အပြစ်များကို လွတ်စေရန်ဖြစ်သည် ယုံကြည်သူများ၏ ဗဟိုဦးစီ ယေရှု၏ ဗဟိုဦးစီခြင်းပုံစံ	
<b>အခန်း (၄)။</b>	<b>ဗဟိုဦးစီ နောက်ထပ်နားလည်သဘောပေါက်မှုများ</b>	<b>၃၉</b>
	ခရစ်တော်ကို ယူတင်ဝတ်ဆောင်သောသူ ဗဟိုဦးစီသည် အရေပြားလီးခြင်းနှင့် မဆင်တူပါ။ ယေရှုခရစ်တော်၏ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းအားဖြင့် ဗဟိုဦးစီသည် ကျွန်ုပ်တို့ကို ကယ်တင်သည် ဗဟိုဦးစီခြင်း အောင်မြင်ခြင်း၏ သော့ချက်ဖြစ်သည်။	
<b>အခန်း (၅)။</b>	<b>ဗဟိုဦးစီ ကျင့်စဉ်များ</b>	<b>၄၃</b>
	မည်သူကို ဗဟိုဦးစီပေးရမည်နည်း။ မည်သူက ဗဟိုဦးစီပေးမည်နည်း။ ကျွန်တော်တို့သည် မည်သည့်အချိန်၌ ဗဟိုဦးစီရမည်နည်း။ မည်သို့ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်ရမည်နည်း။ လိုက်နာရန် အထွေထွေလမ်းညွှန် ပြောင်းလဲချိန်တန်ပြီ။	

## နိဒါန်း

ကျွန်တော်တို့သည် မသဲ ၂၈:၁၈-၂၀ တွင် ယေရှုပေးခဲ့သော မဟာစေခိုင်းချက်ကို ထမ်းဆောင်ရန် တမာန်တော်၏ အမှုတော်တွင် တိုင်းနိုင်ငံများသို့ ခရီးလှည့်လည်စဉ်တွင် ရေဗတ္တိဇံ၏ နိုးထမှုတစ်ခုကို ကျွန်တော်တို့ တွေ့မြင်ခဲ့ရပါသည်။

သမိုင်းကြောင်းအရ အသင်းတော်များတွင် သမ္မာကျမ်းစာအရ ဗတ္တိဇံ (နှစ်မြုပ်ခြင်း)မှ မွေးကင်းစကလေးသူငယ်များကို ရေဖြန်းခြင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ကြသည်။ ဤကဲ့သို့သော ကျင့်စဉ်ဖြစ်သည့် ကလေးသူငယ် ဗတ္တိဇံခံခြင်းသည် ပြုပြင် ပြောင်းလဲခြင်းကာလတွင် မာတင်လူသားနှင့်အတူ ဖရက်စ်ဘီတီးရီးယာန် (Presbyterian) တို့နှင့် ကယ်လ်ဗင် (Calvin) နောက်လိုက်များက အမြတ်တနိုး ဆက်လက်လုပ်ဆောင်ကြသည်။ နောက်ပိုင်းတွင် ဝယ်စီလီယာန် (Wesleyans) များသည် အင်္ဂလိန် (Anglican) များသည် “ကလေးသူငယ် ဗတ္တိဇံ” နှင့် လိုက်လျောညီထွေစေပြီး၊ အခြားသူတို့ကလည်း ကလေးသူငယ်ဗတ္တိဇံကို ယနေ့တိုင် ဆက်လက်ကျင့်သုံးကြသည်။ ၎င်းတို့အားလုံးသည် သူတို့၏ သမ္မာကျမ်းစာ သွန်သင်ချက်မဟုတ်သော ကျင့်စဉ်များကို ပြင်းထန်စွာ ကာကွယ်ပြီး၊ ရေထဲ၌ နှစ်ခြင်းဖြင့် ဗတ္တိဇံကျင့်သောသူတို့အား ညှင်းပန်းနှိပ်စက်ကြသည်။

အသင်းတော်သမိုင်းတစ်လျှောက် ဥရောပရှိ မြေအောက်အသင်းတော် အုပ်စုများသည် ကလေးသူငယ်များအား ဗတ္တိဇံပေးခြင်းကို ငြင်းဆန်ကာ၊ ယေရှုခရစ်ကို ပုဂ္ဂိုလ်ရေးအရ ယုံကြည်လာသူ၊ အရွယ်ရောက်ပြီးသူအား နောက်ထပ်တစ်ခါ ဗတ္တိဇံပေးခြင်းကို ငြင်းဆန်ကာ သမ္မာကျမ်းစာ၏ ကျင့်စဉ်ကို လိုက်နာခဲ့ကြသည်။ သူတို့ကို "Anabaptist" ဟုခေါ်သည်။ ဤညီအစ်ကိုအချို့တို့သည် သူတို့၏ ဗတ္တိဇံခံခြင်း ကျင့်စဉ်များကြောင့် အသေခံခဲ့ကြရသည်။

ခရစ်ယာန်ဂိုဏ်းခွဲတို့သည် ဤအာနာဗက်တီးစ် (Anabaptist) အုပ်စုများမှ အရင်းခံကာ ပေါ်ထွန်းလာပြီး နောက်ဆုံးတွင် ဗတ္တိဇံသည် ရေနှစ်ခြင်းအားဖြင့်သာ ဖြစ်ကြောင်း နှစ်ခြင်းအသင်းတော်များ၏ တရားဝင်ကျင့်စဉ်ဖြစ်လာခဲ့သည်။ နောက်ပိုင်းတွင် ပေါ်ထွန်းလာသော ခရစ်တော်၏ အသင်းတော်နှင့် ပင်တေကုတ္တေ တို့ကလည်း တရားဝင်ကျင့်စဉ်အဖြစ် အသုံးပြုလာကြသည်။

ကျွန်တော်တို့သည် သမ္မာကျမ်းစာကို လေ့လာပါက ကလေးသူငယ် ဗတ္တိဇံခြင်းအတွက် ကျမ်းချက်ကိုးကားရန် မတွေ့ရှိနိုင်ပါ။ ရေတွင် နှစ်မြှုပ်ခြင်းသည် နောင်တတရားနှင့် ယုံကြည်ခြင်းအတွက် လိုအပ်သော ကျမ်းချက် တုံ့ပြန်မှု ဖြစ်ကြောင်း ကျွန်တော်တို့ တွေ့ရှိရပါသည်။ **“ယုံကြည်၍ ဗတ္တိဇံသောသူသည် ကယ်တင်တော်မူခြင်းသို့ ရောက်လတံ့”** မာကု ၁၆:၁၆

ဗတ္တိဇံကျင့်စဉ်နှင့် ဓမ္မသစ်ကျမ်းတွင် ဗတ္တိဇံ၏ အဓိပ္ပာယ်ကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် အခြေခံသည့်အမြင်ကို ပေးရန် ဤစာအုပ်ငယ်တွင် ကျွန်တော်တို့၏ ရည်ရွယ်ချက်ဖြစ်သည်။

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx

**အခန်း(၁)**

**ဗတ္တိဇံ၏ စစ်မှန်ခြင်း**  
tophom touwmi zifavhu fific

ဗတ္တိဇံသည် အခမ်းအနားပွဲ၊ သင်္ကေတ၊ လက္ခဏာ၊ ထုံးတမ်းစဉ်လာ သို့မဟုတ် ခရစ်ယာန်ဘာသာရေးတာဝန် မဟုတ်ပါ။ ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့် ဗတ္တိဇံခြင်းသည် သင့်အား အသက်တာသစ်တွင် လျှောက်လှမ်းရန် ခွန်အား ပေးသည့် အမှန်တကယ်အတွေ့အကြုံတစ်ခုဖြစ်သည်။

**ဗတ္တိဇံ၏ အနက်အဓိပ္ပာယ်**

ဓမ္မသစ်ကျမ်း၏ ဂရိဘာသာစကားတွင် “ဗတ္တိဇံ” ဆိုသည်မှာ အပြည့်အဝ စိုစွတ်စေရန်၊ နှစ်မြှုပ်ရန်၊ ရေထဲ၌မြှုပ်ရန်၊ လှမ်းရန်၊ နှပ်ရန်ဟု အဓိပ္ပာယ်ရှိသည်။ ဓမ္မသစ်ကျမ်းတွင် ကျွန်တော်တို့သည် ယေရှုခရစ်၏ အသွေးတော်နှင့် ပက်ဖြန်း ထားသည် (၁ပေ ၁: ၂)။ သို့သော် ကျွန်တော်တို့သည် ယေရှုခရစ်ကို ယုံကြည်ခြင်း အားဖြင့် ရေထဲတွင် နှစ်မြှုပ်ပြီး နှစ်မြှုပ်နေပါသည်။

**ယေရှုသည် ဗတ္တိဇံပေးရန် အမိန့်ပေးသည်**

ယေရှုသည် သေခြင်းမှ ထမြောက်ပြီး တမန်တော်တို့အား အမိန့်ပေးခဲ့ သည်မှာ “သင်တို့သည်သွား၍ လူမျိုးတကာတို့ကို ငါ့တပည့်ဖြစ်စေလျက်၊ ဗတ္တိဇံ ကို ပေးကြလော့” မသဲ ၂၈:၁၉။

တပည့်တော်ဖြစ်စေခြင်း၏ အရေးကြီးသော အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုမှာ ဗတ္တိဇံပေးခြင်းပင် ဖြစ်သည်။ ယင်းသည် အကြံပြုခြင်းမဟုတ်ပါ။ သို့သော် အခွင့် အာဏာအလုံးစုံရှိသော ယေရှု၏ အမိန့်တော်ဖြစ်သည် (မသဲ ၂၈:၁၈)။

**ယုံကြည်ခြင်းသည် သော့ချက်ဖြစ်သည်**

ယေရှုသည် မာကုခရစ်ဝင်ကျမ်းတွင် ဗတ္တိဇံပေးရန် အမိန့်ပေးထားကြောင်း မှတ်တမ်းတင်ထားသည်။ “ယုံကြည်၍ ဗတ္တိဇံကိုခံသောသူသည် ကယ်တင်တော်မူခြင်းသို့ ရောက်လတ္တံ့” မာကု ၁၆:၁၆ အမိန့်ပေးသည်မှာ ပထမဦးစွာ ယုံကြည်ခြင်းဖြစ်၍ ထို့နောက် ဗတ္တိဇံဖြစ်သည်။ ယုံကြည်ခြင်းသည် ဗတ္တိဇံကို အစွမ်းထက်စေသော အရာဖြစ်သည်။

**ဗတ္တိဇံသည် ကယ်တင်ခြင်း၏ မရှိမဖြစ်လိုအပ်သော အစိတ်အပိုင်းတစ်ခု ဖြစ်သည်**

“ယုံကြည်၍ ဗတ္တိဇံကိုခံသောသူသည် ကယ်တင်တော်မူခြင်းသို့ ရောက်လတ္တံ့။ မယုံကြည်သောသူမူကား အပြစ်စီရင်ခြင်းကို ခံရလတ္တံ့” မာကု ၁၆:၁၆။

ဤသည်ကား ယေရှု၏ စကားများဖြစ်သည်။ ကယ်တင်ခြင်း၏ ပြည့်စုံမှုကို ခံစားလိုပါက ကျွန်တော်တို့သည် ဗတ္တိဇံခံရပါမည်။

**ဓမ္မဟောင်းကျမ်းမှ ပုံရိပ်တစ်ခုဖြစ်သည်**

တမန်တော်ပေါလုက အဲဂုတ္တုပြည်မှ ထွက်လာသောအခါ ပင်လယ်နီကို ဖြတ်ကူးခြင်းသည် ဣသရေလလူမျိုးများ၏ ဗတ္တိဇံအတွေ့အကြုံဖြစ်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။ “... ပင်လယ်အလယ်၌ လျှောက်သွားကြသည်ဟူ၍၎င်း၊ မိုဗမ်းတိမ်နှင့် ပင်လယ်ထဲမှာ မောရှော ဗတ္တိဇံကို ခံကြသည်” ၁ ကော ၁၀:၁-၂။

**သိုးသူငယ်၏ အသွေး။** ။ အဲဂုတ္တုပြည်တွင် ရှိစဉ်အခါ ဣသရေလအမျိုးသားတို့သည် သိုးသူငယ်တစ်ကောင်ကို ယဇ်ပူဇော်ရန် မှာကြားခဲ့သည်။ သိုးသူငယ်၏ အသွေးကို မိမိတို့အိမ်တံခါးတိုင်များပေါ်တွင် ရှိခြင်းဖြင့် သေခြင်းမှ ကယ်တင်ခြင်းသို့ ရောက်ကြလိမ့်မည် (ထွက် ၁၂:၁-၁၃)။ သိုးသူငယ်၏ အသွေးကို ယုံကြည်ကြပြီး၊ ထိုအသွေးကို သေခြင်းမှ ကယ်တင်ခြင်းသို့ ရောက်စေသည်။

ကျွန်တော်တို့ကို ရွေးနှုတ်ကယ်တင်ရန် ဘုရားသခင်၏ သိုးသူငယ် အသွေးတော်ကိုလည်း ယုံကြည်ခြင်းရှိရမည်။ (၁ပေ ၁:၁၈-၁၉) “အသွေးတော် အားဖြင့် ဖြောင့်မတ်ရာသို့ ရောက်သည်” ရောမ ၅:၉။

**ဧရ။ ။** ဘုရားသခင်၏ အသက်တာထဲသို့ အပြည့်အဝ ဝင်ရောက်နိုင်ရန် ဘုရားသခင်သည် သူ၏ လူများအတွက်ရှိပြီး၊ ဣသရေလလူမျိုးများသည် ရေအချို့ကို ဖြတ်သန်းခဲ့ရသည်။ ဤအရာသည် အလွန်တန်ခိုးရှိသည်။ ဤအရာသည် အံ့ဩဖွယ်ဖြစ်သည်။ ဤအရာသည် အခမ်းအနားတစ်ခု မဟုတ်ပါ။ သူတို့၏ ရန်သူဖြစ်သော၊ သူတို့ကို ကျွန်ခံစေလိုသော အဲဂုတ္တုပြည် စစ်သားများသည် ပင်လယ်ထဲ၌ နစ်မြုပ်သွားကြသည်။ (ထွက် ၁၄)

ထိုအရာသည် အသွေးကိုယုံကြည်ပြီး ရေထဲဖြတ်သွားခြင်းအားဖြင့် ဣသရေလလူမျိုးတို့သည် ကယ်တင်ခြင်းခံရကြသည်။ **“ထာဝရဘုရားသည် ထိုနေ့၌ ဣသရေလလူတို့ကို အဲဂုတ္တုလူတို့လက်မှ ကယ်လွှတ်တော်မူသည်”** ထွက် ၁၄:၃၀။

ကျွန်တော်တို့သည် ယေရှု၏ အသွေးတော်ကို ယုံကြည်ပြီး ရေ၌ ဗတ္တိဇံ ခံကြသည်။ ဤသည်မှာ ကျွန်တော်တို့သည် လောကီကျွန်မှ လွတ်မြောက်ခြင်း သို့ ရောက်သော သတင်းစကားဖြစ်သည်။ ကျွန်တော်တို့သည် ယုံကြည်ခြင်းနှင့် ဗတ္တိဇံအားဖြင့် ကယ်တင်ခြင်းခံရသည်။

**ဗတ္တိဇံသည် ဝေဂေလိတရားကို တုံ့ပြန်ခြင်းဖြစ်သည်**

ပင်တေကုတ္တေပွဲနေ့၌ ပေတရုသည် ယေရှုအကြောင်းကို ဟောပြောသောအခါ လူတို့၏ စိတ်နှလုံးကြေကွဲ၍၊ သူတို့က “အဘယ်သို့ ပြုရပါမည်နည်း” (တမန် ၂:၃၇)။ ပေတရုသည် ထိုသူတို့အား ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့သည်မှာ “သင်တို့၏အပြစ်ကို လွှတ်စေခြင်းငှာ နောင်တရ၍ တစ်ယောက်မျှမကြွင်း၊ ယေရှုခရစ်၏နာမ၌ ဗတ္တိဇံကို ခံကြလော့” တမန် ၂:၃၈။ ပေတရု၏ ပြန်ပြောချက်မှ



ရှင်းလင်းပါသည်။ တုံ့ပြန်မှုသည် ပုံသေနည်းဆုတောင်းခြင်း သို့မဟုတ် လက်များဖြင့် ပြသခြင်း မဟုတ်ပါ။ သို့သော် နောင်တရပြီး ဗတ္တိဇံခံရန်ဖြစ်သည်။ ဗတ္တိဇံ ယူခြင်း သို့မဟုတ် လက်များဖြင့် ပြသခြင်းမဟုတ်ပါ။ သို့သော် နောင်တရပြီး ဗတ္တိဇံခံရန်ဖြစ်သည်။ ဗတ္တိဇံယူခြင်းသည် ယေရှု၏ တပည့်တော် တစ်ဦးအနေ ဖြင့် နာခံမှုရှိသော ယုံကြည်ခြင်း၏ ပထမခြေလှမ်းဖြစ်သည်။  
(ဝေဂေလိတရားကို လက်ခံရရှိရန် ယုံကြည်ခြင်းအပြည့်ဖြင့် ဗတ္တိဇံခံခြင်းဆိုင်ရာ ဥပမာများစွာအတွက် တမန် ၈:၁၂၊ ၃၅-၃၈၊ ၁၀:၄၇-၄၈၊ ၁၆:၁၄-၁၅၊ ၁၈:၈ တို့ကိုလည်း ကြည့်ပါ။။

**ဗတ္တိဇံ၊ သေခြင်း၊ သင်္ဂြိုဟ်ခြင်းနှင့် ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း**  
**- အသက်တာသစ်တွင် လျှောက်လှမ်းနိုင်သောတန်ခိုးဖြစ်သည်။**

ဗတ္တိဇံသည် နစ်မြုပ်ခြင်းဖြစ်သည်။ “အသေခံတော်မူခြင်း၌ ဗတ္တိဇံကို ခံကြသည်။” ထို့ကြောင့် အသေခံတော်မူခြင်း၌ ဗတ္တိဇံကို ခံသောအားဖြင့်၊ ထိုသခင် နှင့်အတူ သင်္ဂြိုဟ်ခြင်းကို ခံကြ၏။ အကြောင်းမူကား ခရစ်တော်သည် ခမည်းတော် ၏ ဘုန်းတန်ခိုးအားဖြင့် သေခြင်းမှ ထမြောက်တော်မူသည်နည်းတူ၊ ငါတို့သည် လည်း အသစ်သောအသက်၌ ကျင်လည်ရကြသတည်း” ရောမ ၆:၃-၄။

ဗတ္တိဇံသည် သင်္ဂြိုဟ်သော သို့မဟုတ် အမှတ်အသားတစ်ခုဟု မဆိုလိုပါ။ ၎င်းသည် ဂုဏ်အသရေဖြင့် ပြည့်စုံသည်။ ၎င်းသည် အသက်တာသစ်တွင် လျှောက်လှမ်းရန် ဝင်ခွင့်လမ်းကြောင်းဖြစ်သည်။ ကျွန်တော်တို့သည် ယေရှု၏ သေခြင်းနှင့် ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းကို ယုံကြည်ပြီး၊ နစ်မြုပ်ခြင်းအားဖြင့် ကိုယ်တော်၏ သေခြင်းနှင့် ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းဆိုင်ရာ အတွေ့အကြုံကို ကျွန်တော်တို့ ဝင်ရောက်ကြသည်။

ဗတ္တိဇံအားဖြင့် “ငါတို့၏ လူဟောင်းသည် ထိုသခင်နှင့်အတူ လက်ဝါး ကပ်တိုင်မှာ အသေသတ်ခြင်းကို ခံရပြီဟု ငါတို့သိကြ၏။ အကြောင်းမူကား၊ ငါတို့ သည် နောက်မှအပြစ်တရား၏ အစေကို မခံစေခြင်းငှာ၊ အပြစ်တရား၏ ကိုယ်ကို ဖျက်ဆီးမည်အကြောင်းတည်း” ရောမ ၆:၆

ယေရှုသည် ကျွန်တော်တို့၏ အပြစ်များအတွက် အသေခံတော်မူသည် ဟု ကျွန်ုပ်တို့ယုံကြည်ကြပြီး၊ ထို့နောက်တွင် ကိုယ်တော်သည် ကျွန်တော်တို့ အတွက် အသေခံတော်မူသည်သာမက ကျွန်တော်တို့သည် သူနှင့်အတူ အသေခံ၍၊ သူ၏အထံ၌လည်း အသေခံသည်။ ဗတ္တိဇံခံပြီးသည်နှင့် ကျွန်တော် တို့အမှန်ပြောနိုင်သည်မှာ “ငါသည် ကိုယ်တိုင်မရှင်၊ ခရစ်တော်သည် ငါ၌ ရှင်တော် မူ၏” ဂလာတီ ၂:၁၉။

**ဗတ္တိဇံသည် လူတစ်ဦးသို့ဖြစ်သည်**

ပဋိညာဉ်ဟောင်းအရ တမန်တော် ပေါလုက **“ဘုရားသခင်၏ လူတို့ သည် “မောရှေ၌ ဗတ္တိဇံကို ခံကြသည်”** ၁ ကော ၁၀:၂က။ ဣသရေလ လူတို့သည် လူတစ်ဦးဖြစ်သော မောရှေ၌ နစ်မြုပ်ခံခဲ့ကြရသည်။ ဆိုလိုသည်မှာ မောရှေသည် သူတို့၏ခေါင်းဆောင်၊ ဆရာ၊ ကွယ်ကာသူနှင့် ဖခင်ဖြစ်လာသည်။ ဘုရားသခင် သည် သူတို့ကို မောရှေ၌ ဖုံးအုပ်ထားပြီး ညွှန်ကြားခဲ့သည်။ ဗတ္တိဇံသည် ခရစ်တော်၌ရှိသည်။

ပဋိညာဉ်တရားသစ်တွင်လည်း ကျွန်တော်တို့၏ ဗတ္တိဇံသည် လူတစ်ဦး၌ ဖြစ်သည် “ယေရှုခရစ်၌ ဗတ္တိဇံကို ခံသောသူရှိသမျှတို့သည် အသေခံတော်မူခြင်း ၌ ဗတ္တိဇံကို ခံကြသည်ဟု သင်တို့မသိသလော” ရောမ ၆:၃

“ခရစ်တော်၌ ဗတ္တိဇံကို ခံသောသူရှိသမျှတို့သည် ခရစ်တော်ကို ယူတင် ဝတ်ဆောင်သောသူဖြစ်ကြ၏” ဂလာတီ ၃:၂၇

ယေရှုခရစ်ကို ယုံကြည်သောသူများအနေဖြင့် ကျွန်တော်တို့၏ ဗတ္တိဇံ သည် ခရစ်တော်ကိုယ်တိုင်ထံသို့ နစ်မြုပ်ခြင်းဖြစ်သည်။ ယခု ကျွန်တော်တို့သည် ကိုယ်တော်၌ရှိသည်။ ကျွန်တော်တို့သည် သူ၏ တပည့်များဖြစ်ကြသည်။ သူသည် ကျွန်တော်တို့၏ ခေါင်းဆောင်၊ ဆရာ၊ ဖုံးအုပ်သူနှင့် အဘဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင် သည် ကျွန်တော်တို့ကို ခရစ်တော်၌ ဖုံးအုပ်ပြီး ဝတ်ဆင်ပေးသည်။ ကျွန်တော် တို့၏ မည်သူမည်ဝါဖြစ်ခြင်းသည် ကိုယ်တော်၌ဖြစ်သည်။

**ဗတ္တိဇံသည် ခရစ်တော်၏ ခန္ဓာကိုယ်ထဲသို့ ဖြစ်သည်**

ကျွန်တော်တို့သည် မည်သည့်အသင်းတော်၊ အဖွဲ့အစည်း၊ သို့မဟုတ် ဂိုဏ်းဂဏတစ်ခု၏ သင်းဝင်များ ဖြစ်လာစေရန် ဗတ္တိဇံခံခြင်း မပြုရပါ။

“ငါတို့ရှိသမျှသည် ဝိညာဉ်တော်တစ်ပါးတည်းအားဖြင့် တကိုယ်တည်းထဲ သို့ ဗတ္တိဇံကို ခံကြ၏” ၁ ကော ၁၂:၁၃။

ဗတ္တိဇံသည် “ဝိညာဉ်ရေးရာအတွေ့အကြုံတစ်ခုဖြစ်သည်-ဝိညာဉ်တစ်ပါး တည်းအားဖြင့် ဗတ္တိဇံကို ခံရသည်။” ၎င်းသည် တကိုယ်တည်းသို့ ဗတ္တိဇံခံရသည်။ ကျွန်တော်တို့သည် ခရစ်တော်၌ ဗတ္တိဇံခံခြင်းအားဖြင့် ခရစ်တော်၏ ခန္ဓာကိုယ် အစိတ်အပိုင်းများ ဖြစ်လာသည်။

ဗတ္တိဇံသည် အမှန်တကယ်ဖြစ်သည်။ ဗတ္တိဇံသည် အလွန်တန်ခိုးရှိသည်။

ယနေ့အသစ်သော အသက်တာတွင် လျှောက်လှမ်းရန် တန်ခိုးကို  
တွေ့ကြုံခံစားရန်အတွက် ဗတ္တိဇံခံရန် လိုအပ်ပါသည်။

မှတ်ထားပါ။

- ဗတ္တိဇံသည် စာသားအရ နှစ်မြှုပ်ခြင်းဟု အဓိပ္ပာယ်ရသည်။ ဗတ္တိဇံသည် နှစ်မြှုပ်ခြင်း သို့မဟုတ် ရေထဲ၌ဆင်းခြင်းဖြစ်သည်-ဆိုလိုသည်မှာ အရည်တစ်ခု မှ ဖုံးအုပ်ခြင်းဖြစ်သည်။
- ဗတ္တိဇံသည် ဟေဗြဲ ၆:၁-၂ တွင် ဖော်ပြထားသော အခြေခံအုတ်မြစ်များ ထဲမှ တစ်ခုဖြစ်ပြီး ကျွန်တော်တို့အား ပြည့်စုံသော ကယ်တင်ခြင်းသို့ ပို့ဆောင်ရန် နောင်တနှင့်ယုံကြည်ခြင်း နောက်ဆက်တွဲဖြစ်သည်။
- ဗတ္တိဇံပေးရန် ယေရှုက မိန့်မှာခဲ့သည်။ “သင်တို့သွား၍ လူမျိုးတကာ တို့ကို ငါ့တပည့်ဖြစ်စေလျက်၊ ခမည်းတော်၊ သားတော်၊ သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော် ၏ နာမ၌ ဗတ္တိဇံကို ပေးကြလော့” မသဲ ၂၈:၁၉။ “ယုံကြည်၍ ဗတ္တိဇံကို ခံသောသူသည် ကယ်တင်တော်မူခြင်းသို့ ရောက် လတံ့။ မာကု ၁၆:၁၆။

**ယေရှု၏ ပုံသက်သေ**

ယေရှုသည် ဖြောင့်မတ်ခြင်းအလုံးစုံကို ဖြည့်ဆည်းရန် ဗတ္တိဇံခံခဲ့သည်။  
“ယေရှုကလည်း အလုံးစုံသောတရားတို့ကို အကုန်အစင် ကျင့်သင့်သည်ဖြစ်၍၊  
ယခုအခွင့်ပေးပါဟု ပြန်ပြောတော်မူ၏” မသဲ ၃:၁၅။

သခင်ယေရှုသည် ရေထဲမှထွက်လာသောအခါ သန့်ရှင်းသော  
ဝိညာဉ်တော်သည် သူ့အပေါ်သို့ သက်ရောက်သည်။ “ယေရှုသည် ဗတ္တိဇံကို  
ခံတော်မူပြီးလျှင်၊ ရေမှပေါ်ထစဉ်တွင်၊ ကောင်းကင်ဖွင့်လှစ်သဖြင့်၊ ဘုရားသခင်  
၏ ဝိညာဉ်တော်သည် ချိုးငှက်ကဲ့သို့ ဆင်းသက်၍ ကိုယ်တော်အပေါ်၌ နားတော်  
မူသည်” မသဲ ၃:၁၆-၁၇။

ပင်တေကုတ္တေနေ၌ ပေတရုသည် ဗတ္တိဇံအကြောင်းကို ဟောပြော  
ခဲ့သည်။ “သင်တို့၏ အပြစ်ကို လွတ်စေခြင်းငှာ နောင်တရ၍ တစ်ယောက်မျှ  
မကြွင်း၊ ယေရှုခရစ်၏နာမ၌ ဗတ္တိဇံကို ခံကြလော့” တမန် ၂:၃၈။

- ◆ ဗတ္တိဇံသည် အပြစ်များကို လွတ်စေခြင်း (ဖြတ်ခြင်း/အဝေးသို့ လွှတ်ခြင်း) ကို ယူဆောင်လာသည်။
- ◆ ကျွန်တော်တို့ကို အပြစ်မှ ကင်းစင်စေသော ယေရှုသွန်းလောင်းသော အသွေးကို ယုံကြည်၍ ဗတ္တိဇံမှ လိုက်လာသည်။
- ◆ ကျွန်တော်တို့သည် နောင်တတရားနှင့် ယုံကြည်ခြင်းဖြင့် ကယ်တင်ခြင်း ရရှိကြပြီး၊ အသစ်သောမွေးဖွားခြင်း ရောက်ရှိလာ၍ နိုင်ငံတော်ထဲသို့ ဝင်စား နိုင်သည် (ယော ၃:၅-၆)။
- ◆ ခရစ်တော်၏ ခန္ဓာကိုယ်အစိတ်အပိုင်း ဖြစ်လာရန် ကျွန်တော်တို့သည် ဗတ္တိဇံခံယူရသည်။

**အသေခံတော်မူခြင်းနှင့် အသေခံတော်မူခြင်း**

ကျွန်တော်တို့သည် ယေရှုနှင့်အတူ ပါဝင်သည်။ ရောမ ၆:၃-၅

- သူ၏သေခြင်း၌ “ယေရှုခရစ်၌ ဗဟိုဖွဲ့ကိုခံသောသူ ရှိသမျှတို့သည် အသေခံတော် မူခြင်း၌ ဗဟိုဖွဲ့ကို ခံကြသည်ဟု သင်တို့ မသိသလော”။
- သူ၏ သင်္ဂြိုဟ်ခြင်း၌ - “ထို့ကြောင့်၊ အသေခံတော်မူခြင်း၌ ဗဟိုဖွဲ့ကို ခံသော အားဖြင့်၊ ထိုသခင်နှင့်အတူ သင်္ဂြိုဟ်ခြင်းကို ခံကြ၏”
- သူ၏ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း၌ “ခရစ်တော်သည် ခမည်းတော်၏ ဘုန်းတန်ဖိုးအားဖြင့် သေခြင်းမှ ထမြောက်တော်မူသည်နည်းတူ၊ ငါတို့သည် လည်း အသစ်သောအသက်တာ၌ ကျင်လည်ကြသတည်း။ တနည်းကား အသေခံတော်မူခြင်း၏ ပုံသဏ္ဍာန်ကိုဆောင်၍၊ ထိုသခင်နှင့်အတူ ငါတို့သည် စိုက်ပျိုးလျက်ရှိသည် မှန်လျှင်၊ ထမြောက်တော်မူခြင်း၏ ပုံသဏ္ဍာန်ကိုဆောင်၍ စိုက်ပျိုးလျက်ရှိကြလိမ့်မည်”။

**ကျွန်တော်တို့သည် ခရစ်တော်ထံ၌ ဗဟိုဖွဲ့ခံရသည်။ ဂလာတီ ၃:၂၇**

“ခရစ်တော်၌ ဗဟိုဖွဲ့ကိုခံသောသူ ရှိသမျှတို့သည် ခရစ်တော်ကို ယူတင် ဝတ်ဆောင်သောသူ ဖြစ်ကြ၏”။

**ကျွန်တော်တို့သည် ဗဟိုဖွဲ့ခံခြင်းအားဖြင့် ယေရှုခရစ်တော်၏ ရှင်ပြန် ထမြောက်ခြင်း၌ ဝင်ရောက်သည်။ ၁ ပေ ၃:၂၀-၂၂**

ငယ် ၂၀က “နောဇလက်ထက်၌၊ နီးသောသူတည်းဟူသော လူ ရှစ်ယောက်တို့ကို ရေအားဖြင့် ကယ်ဆယ်သော သင်္ဘောကို တည်လုပ်စဉ်တွင်”

ငယ် ၂၁ က “ထိုသို့သော ဥပမာအတိုင်း၊ ယခုတွင် ဗဟိုဖွဲ့သည် ယေရှု ခရစ်ထမြောက်တော်မူသောအားဖြင့် ငါတို့ကို ကယ်တင်တတ်၏။ ဗဟိုဖွဲ့ဟု ဆိုသော်၊ ကိုယ်ကာယ၏ အညစ်အကြေးဆေးကြောခြင်းကို မဆိုလို”။

ငယ် ၂၁ ခ “ကိုယ်ကိုကို သိသောစိတ် ကြည်လင်၍၊ ဘုရားသခင်ရှေ့၌ ဝန်ခံခြင်းကို ဆိုလိုသတည်း။ ကျွန်တော်တို့သည် ကယ်တင်ခြင်းခံရသည်နှင့် တပြိုင်နက်၊ ဘုရားသခင်သည် ကျွန်တော်တို့ကို ဖြောင့်မတ်စေသည်။ ထို့နောက် ဘုရားသခင်သည် ကျွန်တော်တို့၏ စိတ်နှလုံးတွင် ဗဟိုဖွဲ့လိုအပ်မှုနှင့် စိတ်ဆန္ဒ ကို ထည့်သွင်းထားသည်။

ဤပေတရုကျမ်းပိုဒ်နှင့် ပေါလုရေးသားသော ရောမ ၆:၄-၅ တွင်၊ နှစ်ဦး စလုံးက ဗဟိုဖွဲ့သည် ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း၏ အဖြစ်မှန်နှင့် ဆက်နွယ်ကြောင်း၊ ကျွန်ုပ်တို့အား ပြသပေးသည်။ “ယေရှုခရစ် ထမြောက်တော်မူသောအားဖြင့် ထိုသခင်သည် ကောင်းကင်ဘုံသို့ ကြွတော်မူသည်ဖြစ်၍၊ ဘုရားသခင်၏ လက်ျာ တော်ဘက်၌ ရှိတော်မူ၏။” (၁ပေ ၃:၂၁-၂၂)။ ဗဟိုဖွဲ့အားဖြင့် ယေရှုခရစ်တော် ကြောင့် ကျွန်တော်တို့သည် ဘုရားသခင်၏ ပလ္လင်တော်နှင့် မှန်ကန်စွာ ဆက်စပ် နေသည်။ “ထိုသခင်သည် ကောင်းကင်ဘုံသို့ ကြွတော်မူသည်ဖြစ်၍၊ ကောင်းကင် တမန်အစရှိသော အာဏာစက်တန်ခိုးများတို့ကို အုပ်စိုးလျက်၊ ဘုရားသခင်၏ လက်ျာတော်ဘက်၌ ရှိတော်မူ၏” (၁ပေ ၃:၂၂)။

ဗဟိုဖွဲ့သည် ကျွန်တော်တို့အား အပြစ်၏ “လူဟောင်း” ကို အောင်နိုင် စေသည် (အပြစ်ရှိသော သဘောသဘာဝ)။ “ထိုမှတစ်ပါး၊ ငါတို့၏ လူဟောင်း သည် ထိုသခင်နှင့်အတူ လက်ဝါးကပ်တိုင်မှာ အသေသတ်ခြင်းကို ခံပြီဟု ငါတို့ သိကြ၏။ အကြောင်းမူကား၊ ငါတို့သည် နောက်မှအပြစ်တရား၏ အစေကို မခံ စေခြင်းငှာ၊ အပြစ်တရား၏ ကိုယ်ကို ဖျက်ဆီးမည်အကြောင်းတည်း။” ရောမ ၆:၆။

အပြစ်၏လူဟောင်းတွင် ကျွန်တော်တို့ သေလျှင် ကိုယ်တော်နှင့် အတူ အသက်တာသစ်တွင် လျှောက်လှမ်းနိုင်သည်။ “သေသောသူသည် အပြစ်တရား ၏ လက်မှလွတ်လျက်ရှိ၏။ ခရစ်တော်သည် သေခြင်းမှထမြောက်သောအခါ သေခြင်းနှင့်အစဉ်ကင်းလွတ်တော်မူ၏” ရောမ ၆:၇-၈

ထိုနည်းတူ သင်တို့သည် အပြစ်တရားနှင့်ဆိုင်သော အရာ၌ကား၊ အသေ ဖြစ်သည်ဟူ၍၎င်း၊ ဘုရားသခင်နှင့်ဆိုင်သော အရာ၌ကား၊ ငါတို့သခင်ယေရှုခရစ် အားဖြင့် အသက်ရှင်သည်ဟူ၍၎င်း၊ ကိုယ့်ကိုယ်ကို ထင်မှတ်ကြလော့” ရောမ ၆:၁၁။

**“... အပြစ်တရားသည် သင်တို့ကို မအုပ်စိုးရ” ရောမ ၆:၁၄။**

အပြစ်သည် ကျွန်ုပ်တို့အပေါ်တွင် အုပ်စိုးမှု၊ အာဏာ သို့မဟုတ် အခွင့် အာဏာမရှိတော့ပါ။

**အဘယ်သူသည် ဗတ္တိဇံခံနိုင်သနည်း။**

- ★ “နှုတ်ကပတ်တော်ကို ဝမ်းမြောက်စွာ ခံယူသောသူတို့သည် ဗတ္တိဇံကို ခံရသည်” တမန် ၂:၄၁
- ★ “ဖိလိပ္ပိုသည် ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်နှင့်၎င်း၊ ယေရှုခရစ်၏ နာမတော် နှင့်၎င်း စပ်ဆိုင်သော ဧဝံဂေလိတရားကို ဟောပြော၍ ထိုသူတို့သည် ယုံကြည်သောအခါ၊ ယောက်ျားမိန်းမတို့သည် ဗတ္တိဇံကို ခံကြ၏” တမန် ၈:၁၂။
- ★ “သင်သည် စိတ်နှလုံးအကြွင်းမဲ့ ယုံကြည်လျှင် ခံရသည်” တမန် ၈:၃၇
- ★ “ငါတို့ကဲ့သို့ သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်ကို ခံရသော ဤသူတို့ကို ဗတ္တိဇံပေး စေခြင်းငှါ အဘယ်သူသည် ရေကိုမြစ်တားနိုင်သနည်း” တမန် ၁၀:၄၇
- ★ ပေါလုသည် ဖောက်မြီ၌ရှိသော တပည့်တော်များအား ဗတ္တိဇံဆရာ ယောဟန် အကြောင်း ပြောဆိုခဲ့သည်မှာ- “ပေါလုကလည်း ယောဟန်က၊ ငါ့နောက် ကြွလာသောသူကို ယုံကြည်ရမည်ဟု လူအများတို့အား ပြောဆိုလျက်၊ နောင်တ နှင့်စပ်ဆိုင်သော ဗတ္တိဇံကိုပေး၏။ ထိုသို့ဆိုရာ၌ ယေရှုခရစ်ကို ဆိုလိုသည် ဟူသော စကားကိုကြားလျှင်၊ ထိုသူတို့သည် သခင်ယေရှု၏ နာမ၌ ဗတ္တိဇံခံကြ” တမန် ၁၉:၄-၅။

**မည်သည့်အချိန်၌ ဗတ္တိဇံပေးရမည်နည်း။**

**ထိုနေ့၌ပင်** - ပင်တေကုတ္တေပွဲနေ့တွင် နှုတ်ကပတ်တော်ကို လက်ခံသူအယောက် ၃၀၀၀ တို့သည် “ထိုနေ့၌ ဗတ္တိဇံ ခံခဲ့ကြသည်။ (တမန် ၂:၄၁)။

**ချက်ချင်း** - “ရထားကို ရပ်စေခြင်းငှါ စီရင်ပြီးမှ၊ ဖိလိပ္ပုသည် ထိုအမတ်နှင့်တကွ ရေထဲသို့ဆင်း၍ ဗတ္တိဇံကို ပေး၏” တမန် ၈:၃၈

**တူညီသော အချိန်နာရီ၌** - ဖိလိပ္ပုထောင်မှူးနှင့် သူ၏ မိသားစုအားလုံးသည် ထိုနာရီအချိန်၌ပင် ဗတ္တိဇံခံကြသည် (တမန် ၁၆:၃၃)။

**မည်သူ၏ နာမဖြင့် ဗတ္တိဇံပေးရမည်နည်း။**

ဗတ္တိဇံအကြောင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ယေရှုမိန့်မှာခဲ့သည်မှာ “ခမည်းတော်၊ သားတော်၊ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ နာမဖြင့်” မသဲ ၂၈:၁၉။ ထိုအချိန်တွင် တမန်တော်များထံသို့ ပြောဆိုနေခြင်းဖြစ်သည်။

ဆယ်ရက်ကြာပြီးနောက်၊ ပင်တေကုတ္တေနေ့တွင် ပေတရုသည် တမန်တော်ဆယ်တစ်ပါးတို့နှင့်အတူ ရပ်၍ ဗတ္တိဇံပေးရန် မိန့်မှာခဲ့သည် “ယေရှု ခရစ် (မေရှိယ)၏ နာမတော်အားဖြင့်” တမန် ၂:၃၈။ တမန်တော်ဝတ္ထုရှိ ရေဗတ္တိဇံ ဆိုင်ရာ ကိုးကားချက်အားလုံးသည် ကျွန်တော်တို့ ဗတ္တိဇံပေးသောနာမသည် ယေရှု(ယေဟောဝါ ကယ်တယ်ခြင်း)၏ နာမဖြစ်ပြီး၊ ဤနာမတော်သည် သုံးပါး တစ်ဆူ၏ ထင်ရှားခြင်းနှင့် ဗျာဒိတ်တော်ဖြစ်သည်ကို သွန်သင်ပေးပါသည်။

ပင်တေကုတ္တေပွဲတွင် ပေတရုယူဆောင်လာသော ဗျာဒိတ်တော်မှာ “သင်တို့သည် လက်ဝါးကပ်တိုင်မှာ ကွပ်မျက်သောယေရှုကို ဘုရားသခင်သည် ခရစ်တော်အရာ၌၎င်း၊ အစိုးရသော အရှင်အရာ၌၎င်း ခန့်ထားတော်မူသည့် အကြောင်းကို ဣသရေလအမျိုးသားအပေါင်းတို့ အတပ်အမှန် သိမှတ်ကြလော” တမန် ၂:၃၆။



**အခြေခံအဆင့်များ - ဟေဗြဲ ၆:၁-၂**

ဟေဗြဲ ၆:၁-၂ တွင် ဖော်ပြထားသော အခြေခံအဆင့် (၆)ဆင့်ရှိသည်။ တတိယအဆင့်မှာ ဗတ္တိဇံအယူဝါဒ (ခံယူချက်) ဖြစ်သည်။ (ဤအယူဝါဒ ခံယူချက်)သည် နောက်အခန်းတွင် ဆွေးနွေးထားသည်။။ ခရစ်ယာန်အသက်တာ ကို စတင်ရန် ကျွန်တော်တို့သည် နောင်တရလာရန်၊ ကျွန်တော်တို့၏ ယုံကြည်ခြင်းကို ဘုရားသခင်၌ထားရန်၊ ထို့နောက် ဗတ္တိဇံကို ခံပြီး သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်ကို ခံယူရန်ဖြစ်သည်။

- ◆ **(အဆင့်-၁) နောင်တတရား -** “လူအပေါင်းတို့သည် ဒုစရိုက်ကိုပြု၍ ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ အသရေပျက်ကြပြီ” ရောမ ၃:၂၃ ဟု နားလည်ရမည်။
- ◆ **(အဆင့် ၂) ဘုရားသခင်၌ ယုံကြည်ခြင်းထားရှိခြင်း-** “ဘုရားသခင်၏ သားတော် ယေရှုခရစ်၏ အသွေးတော်သည်၊ ငါတို့အပြစ်ရှိသမျှကို ဆေးကြောတော်မူ၏” ၁ ယော ၁:၇၁ ဟု ယုံကြည်ရမည်။
- ◆ **(အဆင့် ၃) ဗတ္တိဇံ-** “သင်တို့၏ အပြစ်ကို လွတ်စေခြင်းငှါ နောင်တရ၍ တစ်ယောက်မျှမကြွင်း၊ ယေရှုခရစ်၏နာမ၌ ဗတ္တိဇံကို ခံကြလော့” တမန် ၂:၃၈ ကို နာခံရမည်။ ယေရှုက “ယုံကြည်၍ ဗတ္တိဇံကို ခံသောသူသည် ကယ်တင်တော် မူခြင်းသို့ ရောက်လတံ့” မာကု ၁၆:၁၆။
- ◆ **(အဆင့် ၄) လက်ကိုတင်ပေးခြင်း-** “ထိုသို့ပြုလျှင် သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော် တည်းဟူသော ဆုကျေးဇူးတော်ကို ခံရကြလိမ့်မည်” တမန် ၂:၃၈ ဟု မျှော်လင့်ထားရမည်။

ပေတရုသည် ပင်တေကုတ္တေပွဲနေ့တွင် ဗတ္တိဇံအကြောင်းကို ဟောပြောပြီး စိတ်နှလုံးပူပန်သောသူတို့က “ငါတို့သည် အဘယ်သို့ ပြုရမည်နည်း” ဟု ပြောကာ ပေတရုက “သင်တို့၏ အပြစ်ကို လွတ်စေခြင်းငှါ နောင်တရ၍ တစ်ယောက်မျှမကြွင်း၊ ယေရှုခရစ်၏နာမ၌ ဗတ္တိဇံကို ခံကြလော့” တမန် ၂:၃၈။ ရလဒ်အနေဖြင့် “ကိုယ်တော်၏ နှုတ်ကပတ်တော်ကို ဝမ်းမြောက်စွာ ခံယူသော

သူတို့သည် ဗတ္တိဇံကို ခံကြ၏။ ဤယုံကြည်သူအသစ်များ၏ အသက်တာတွင် အခြေခံအုတ်မြစ်ကို ချထားခဲ့သည်။

နောက်ထပ်တစ်ခါ တမန် ၈:၁၂ တွင် ကျွန်တော်တို့ တွေ့ရှိနိုင်သည်မှာ၊ ဖိလိပ္ပု၏ တရားဟောချက်ကို ကြားနာသောသူတို့ကို ယုံကြည်၍ ဗတ္တိဇံကို ခံကြသည်။ “ဖိလိပ္ပုသည် ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်နှင့်၎င်း၊ ယေရှုခရစ်၏ နာမတော်နှင့်၎င်း စပ်ဆိုင်သော ဧဝံဂေလိတရားကို ဟောပြော၍ ထိုသူတို့သည် ယုံကြည်သောအခါ၊ ယောက်ျားမိန်းမတို့သည် ဗတ္တိဇံကို ခံကြ၏။”

ဗတ္တိဇံခံခြင်းအားဖြင့် သင်သည် အပြစ်ဟောင်းဘဝ၌ အသေခံပြီးပြီလား။

xx

## အခန်း(၂)

### ဗဟိုဖွဲ့စည်းမှုများ

သမ္မတကျမ်းစာထဲတွင် ဗဟိုဖွဲ့အကြောင်း မြောက်များစွာ ပြောထားသည်။

- ◆ ရေထဲ၌ ဗဟိုဖွဲ့ခံခြင်း-ယောဟန်၏ ဗဟိုဖွဲ့၊ ယေရှု၏ ဗဟိုဖွဲ့နှင့် ယုံကြည်သူများ၏ ဗဟိုဖွဲ့ (တမန် ၁၉:၃၊ လုကာ ၃:၂၁၊ တမန် ၂:၄၁)။
- ◆ သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်ထဲ၌ သို့မဟုတ် နှင့်အတူ ဗဟိုဖွဲ့ခံခြင်း (မာကု ၁:၈)
- ◆ မီးအားဖြင့် ဗဟိုဖွဲ့ (မသဲ ၃:၁၁)
- ◆ ခရစ်တော်၏ ခန္ဓာကိုယ်ထဲ၌ ဗဟိုဖွဲ့ခံခြင်း (၁ကော ၁၂:၁၃)။
- ◆ ဆင်းရဲဒုက္ခ၏ ဗဟိုဖွဲ့ (မသဲ ၂၀:၂၂-၂၃)

ဟေဗြဲ ၆:၂ တွင် ဖော်ပြထားသော ဗဟိုဖွဲ့၏ အယူဝါဒသည် ရေတွင် ဗဟိုဖွဲ့ခံခြင်းဖြစ်သည်။ ဆိုလိုသည်မှာ ရေထဲ၌ ရေချိုးခြင်းနှင့်သက်ဆိုင်သည်။

**ဗဟိုဖွဲ့သည် စာသားအရ နှစ်မြှုပ်ခြင်းဟု အဓိပ္ပာယ်ရသည်။**

**ဗဟိုဖွဲ့ခံခြင်း သည် နှစ်မြှုပ်ခြင်းဖြင့် ဖြစ်သည်။**

#### ယောဟန်၏ ဗဟိုဖွဲ့

ယောဟန်၏ ဗဟိုဖွဲ့သည် မေရိယံအတွက် ပြင်ဆင်ခြင်းတွင် သူတို့၏ အသက်တာပုံစံကို ပြောင်းလဲရန် သူ၏ခေတ်လူများကို ခေါ်ဖိတ်ခြင်းဖြစ်သည်။ ၎င်းသည် နောင်တတရားအတွက် ဗဟိုဖွဲ့ဖြစ်သည်။ ၎င်းသည် မေရိယံကို ခံယူလိုသည့် လူများ၏ဆန္ဒကို ပြသသော ဗဟိုဖွဲ့၏ နိမိတ်လက္ခဏာဖြစ်သည်။

ဗဟိုဖွဲ့ဆရာယောဟန် ကြွလာသောအခါတွင် ဗဟိုဖွဲ့ခံခြင်းအလေ့အကျင့်သည် အသစ်အဆန်းမဟုတ်သော်လည်း နောင်တ၏ နိမိတ်လက္ခဏာအဖြစ် ဂျူးများအတွက် ဗဟိုဖွဲ့ခံခြင်းမှာ အသစ်ဖြစ်သည်။ စစ်မှန်သော ဘုရားသခင်ကို

ယုံကြည်ရန်နှင့် နောင်တရရန် တပါးအမျိုးသားများသာ လိုအပ်သည်ဟု သူတို့ ယူဆခဲ့ကြသည်။

ယောဟန်သည် ရောက်လာ၍ “ကောင်းကင်နိုင်ငံတော်သည် တည်လု နီးပြီ။ ထို့ကြောင့် နောင်တရကြလော့” ဟု ဟောလေ၏။ (မသဲ ၃:၂)။

ယောဟန်သည် ယေရှုကို ဗတ္တိဇံပေးပြီးသည်နှင့် ယောဟန်၏ ဓမ္မအမှု သည် လျော့နည်းလာပြီး ယေရှု၏ ဓမ္မအမှုကို တိုးပွားလာခဲ့သည် (ယော ၄:၁-၂)။ ယောဟန်သည် မေရှိယအား ဣသရေလလူမျိုးများထံသို့ မိတ်ဆက်ပေး ခဲ့သည်။

**ယေရှု၏ ဗတ္တိဇံ**

ယေရှုသည် နောင်တရရန် မလိုအပ်ပါ သူသည် အပြစ်ကင်းမဲ့သော လူသားဖြစ်သည်။

သူသည် အဘယ့်ကြောင့် ဗတ္တိဇံခံရန် လိုအပ်သနည်း။ ယေရှုက “အလုံးစုံသောတရားတို့ကို အကုန်အစင်ကျင့်သင့်သည်ဖြစ်၍ ယခုအခွင့်ပေးပါ ဟု ပြန်ပြောတော်မူ၏” မသဲ ၃:၁၅။

ယေရှုသည် ဘုရားသခင်၏ အလိုတော်နှင့်အညီ ဗတ္တိဇံခံပြီး၊ ဘုရားသခင် ၏ ပညတ်တော်ကို ဖြည့်ဆည်းရန်ဖြစ်သည်။ ဤသည်မှာ ယဇ်ပုရောဟိတ်တစ်ဦး အား အသက်သုံးဆယ်တွင် ဆေးကြောခြင်းအခမ်းအနားတစ်ခုအတွက် လိုအပ် သော ပညတ်ကို ဖြည့်ဆည်းရန်ဖြစ်သည်။ (ထွက် ၂၉:၄)။

ယေရှုသည် ရေထဲမှ ထွက်လာသောအခါ မည်သို့ဖြစ်ခဲ့သနည်း။ သူသည် ဗတ္တိဇံကို ခံယူပြီးနောက် ချက်ချင်းပင်ယေရှုအား သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်မှ ဘိသိက်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။

**မသဲ ၃:၁၆-၁၇**

- “ယေရှုသည် ရေမှပေါ်ထစဉ်တွင်
  - ကောင်းကင်ဖွင့်လှစ်သဖြင့်
  - ဘုရားသခင်၏ ဝိညာဉ်တော်သည်
  - ချိုးငှက်ကဲ့သို့ ဆင်းသက်၍ ကိုယ်တော်အပေါ်၌ နားတော်မူသည်”
- “ဤသူကား ငါနှစ်သက်မြတ်နိုးရာ၊ ငါ၏ချစ်သားပေတည်းဟု ကောင်းကင်က အသံတော်ဖြစ်လေ၏။” ဘုရားသခင်သည် ယေရှုကို သူ၏ သားတော်ဖြစ်ကြောင်း အသိအမှတ်ပြုခဲ့သည်။ ယခု ယေရှုသည် လူ့ဇာတိ၌ ဘုရားသခင်အဖြစ် ထင်ရှားခဲ့သည်။ ယေရှုသည် ဗတ္တိဇံခံချိန်မှစ၍ မြေကြီးပေါ်၌ ဘုရားသခင်အဖြစ် လျှောက်လှမ်းခဲ့သည်။

ကျွန်တော်တို့သည် ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့် ဗတ္တိဇံကိုခံရန် ဘုရားသခင်၏ အမိန့်တော်ကို နာခံရမည်ဖြစ်ပြီး၊ ကျွန်တော်တို့၏ ဗတ္တိဇံခံခြင်းကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့သည် မြေကြီးပေါ်တွင် ခရစ်တော်နှင့်အတူ လျှောက်လှမ်းရမည်ဖြစ်သည်။

**ဗတ္တိဇံခံရန် အမိန့်ပေးထားသည်။**

ယေရှုသည် သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်ပြီးနောက် ဗတ္တိဇံခံရန် ယေရှု ကိုယ်တိုင် အမိန့်ပေးခဲ့သည်။ သူသည် တပည့်တော်များကို သင်ကြားပေးခဲ့သည် မှာ - “သင်တို့သွား၍ လူမျိုးတကာတို့ကို ငါ့တပည့်ဖြစ်စေလျက်၊ ခမည်းတော်၊ သားတော်၊ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ နာမ၌ ဗတ္တိဇံကို ပေးကြလော့” မသဲ ၂၈:၁၉။

ဤဗဟိုဖွဲ့အကြောင်းကို အောက်ပါအတိုင်း ယေရှုက ရှင်းရှင်းလင်းလင်း ဖော်ပြသည်။

- ✘ နောင်တတရား - “ခရစ်တော်၏ အခွင့်အားဖြင့် နောင်တတရားနှင့် အပြစ်လွတ်ခြင်း တရားကို ယေရှုရှုလင်မြို့မှစသော လူမျိုးတကာ တို့အား ဟောပြောရမည်” လုကာ ၂၄:၄၇။
- ✘ ယုံကြည်ခြင်း ဖြင့်ဖြစ်သည် - “သင်တို့သည် လောကီနိုင်ငံ အရပ်ရပ်ရှိ သမ္မာသို့သွား၍၊ ဝေနေယျသတ္တဝါအပေါင်းတို့အား ဧဝံဂေလိတရားကို ဟောကြလော့။ ယုံကြည်၍ ဗဟိုဖွဲ့ကို ခံသောသူ သည် ကယ်တင်တော်မူခြင်းသို့ ရောက်လတံ့။

စစ်မှန်သော နောင်တရခြင်း (ပြောင်းလဲခြင်း)သည် ယုံကြည်၍ ကယ်တင်ခြင်းမရောက်မှီတွင် အရင်လာသည်။ ဗဟိုဖွဲ့ခံယူသောသူသည် ရှေးဦးစွာ နောင်တရသူ (ပြောင်းလဲပြီးသူ)နှင့် ယုံကြည်သောပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်ရမည်။ ကလေးသူငယ်သည် နောင်တ သို့မဟုတ် မယုံကြည်နိုင်ပါ။

**တမန်တော်ဝတ္ထုရှိ ဗဟိုဖွဲ့ကျင့်စဉ်**

**၁။ ပင်တေကုတ္တေပွဲနေ့ - တမန် ၂:၁၄-၄၁**

- ပေတရုဟောပြောခဲ့သည် (ငယ် ၁၄-၃၆)
- လူတို့သည် အပြစ်ရှိကြောင်း သိလာကြသည် “အဘယ်သို့ ပြရပါမည်နည်း” (ငယ် ၃၇)။
- ပေတရုပြန်ပြောလိုက်သည်မှာ “သင်တို့၏ အပြစ်ကို လွတ်စေခြင်းငှာ တစ်ယောက်မျှမကြွင်း ယေရှုခရစ်၏နာမ၌ ဗဟိုဖွဲ့ကိုခံကြလော့” (ငယ် ၃၈)။
- လူတို့သည် ထိုစကားကိုနာခံ၍၊ ထိုနေ့တွင် လူပေါင်း ၃၀၀၀ တို့သည် အသင်းတော်၌ ဝင်ကြသည် (ငယ် ၄၁)။

**မှတ်ချက် -**

- ဗတ္တိဇံသည် ထိုနေ့၌ဖြစ်သည်။
- ဗတ္တိဇံသည် အသင်းတော်ထဲဝင်ရန် တံခါးပေါက်ဖြစ်သည်။ ခရစ်တော်၏ ခန္ဓာကိုယ်
- ဗတ္တိဇံသည် ယေရှုခရစ်၏ နာမတော်အားဖြင့် ဖြစ်သည်။

**၂။ ရှုမာရိ၌ - တမန် ၈:၅-၁၇**

- ဖိလိပ္ပုသည် ဟောပြောခဲ့သည် (ငယ် ၅)
- ယုံကြည်သောလူတို့သည် သခင်ယေရှု၏ နာမတော်မြတ်ဖြင့် ဗတ္တိဇံ ခံယူကြသည် (ငယ် ၁၂၊ ၁၆)။
- တမန်တော်တို့သည် ရောက်လာ၍ သူတို့အပေါ်သို့ လက်တင်ပြီးလျှင် သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော် လက်ခံရရှိကြသည် (ငယ် ၁၇)။

**၃။ အဲသယောပိပြည်မှ လူတစ်ဦး-တမန် ၈:၃၅-၃၈**

- အဲသယောပိလူသည် ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်ကို ဖတ်ရှုနေ သည် (ငယ် ၃၀-၃၃)
- ဖိလိပ္ပုသည် ထိုသူထံသို့ ယေရှုအကြောင်း ဟောပြောခဲ့သည် (ငယ် ၃၅)
- သူသည် ယေရှု၌ ယုံကြည်ခြင်းရှိပြီး ဗတ္တိဇံခံလိုသည် (ငယ် ၃၆)
- ယေရှုခရစ်ကို ဘုရားသခင်၏ သားတော်အဖြစ် ယုံကြည်ကြောင်း ဝန်ခံ ခြင်းအပေါ် အခြေခံ၍ ဗတ္တိဇံခံခဲ့သည် (ငယ် ၃၇-၃၈)

**၄။ ဒမာသက်မြို့မှ ရှောလု - တမန် ၉:၅-၁၈**

- ရှောလုသည် ယေရှုခရစ်၏ ဗျာဒိတ်တော်ကို ဖွင့်ပြခြင်း ရရှိခဲ့သည် (ငယ် ၅-၆)
- အာနနိသည် ရှောလုကို ဗတ္တိဇံပေးခဲ့သည် (ငယ် ၁၈)

**၅။ တပါးအမျိုးသားတို့သည် ဗဟိုဖိခံရကြသည် - တမန် ၁၀:၃၄-၄၈**

- ပေတရုသည် ဟောပြောခဲ့သည် (ငယ် ၃၄-၄၅)
- နှုတ်ကပတ်တော်ကို ကြားနာသောသူတို့ထံသို့ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော် ဆင်းကြွခဲ့သည် (ငယ် ၄၄)
- စုဝေးနေသောလူတို့သည် အမျိုးမျိုးသောဘာသာစကားပြောကြ၍ ဘုရားသခင်ကို ချီးမွမ်းကြသည် (ငယ် ၄၆)
- ပေတရုသည် ထိုသူတို့အား သခင်ယေရှု၏ နာမတော်ဖြင့် ဗဟိုဖိပေးခဲ့သည် (ငယ် ၄၇-၄၈)။

**၆။ ဖောက်မြီ၌ ပြန်လည်ဗဟိုဖိခံခြင်း - တမန် ၁၉:၁-၇**

- ပေါလုသည် တပည့်တော်အချို့တို့ကို ဖောက်မြီ၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည် (ငယ် ၁)
- ထိုတပည့်တော်တို့သည် ယောဟန်၏ ဗဟိုဖိကို ခံသောသူများ ဖြစ်ကြသည်။ ဥပမာ-နောင်တတရားနှင့် စပ်ဆိုင်သော ဗဟိုဖိ (ငယ် ၃)
- ပေါလုသည် ယေရှုခရစ်၌ ယုံကြည်ခြင်းအကြောင်း ဟောပြောခဲ့သည် (ငယ် ၄)
- သူတို့သည် သခင်ယေရှု၏ နာမတော်မြတ်အားဖြင့် ရေ၌ ဗဟိုဖိခံယူကြသည် (ငယ် ၅)
- ထို့နောက် သူတို့သည် လက်တင်ပေးခြင်းအားဖြင့် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ ဆုကျေးဇူးရရှိကြသည် (ငယ် ၆)

**ခရစ်ယာန်ဗဟိုဖိ သို့မဟုတ် ယုံကြည်သူ၏ ဗဟိုဖိ**

**ဗဟိုဖိခံရန် အမိန့်ပေးခဲ့သည် -**

- ⊕ ယေရှုအားဖြင့် (မာကု ၁၆:၁၆၊ မသဲ ၂၈:၁၉)
- ⊕ အသေခံခြင်း၊ သင်္ဂြိုဟ်ခြင်းနှင့် ရှင်ပြန်ထမြောက်ပြီးနောက် (မာကု ၁၆:၁၄၊ မသဲ ၂၈:၁၈)



- ☞ အထက်သို့ ဆောင်ယူခြင်းနှင့် ချီးမြှောက်ခြင်းပြီးနောက်၊ တမန်တော်များနှင့်တပည့်တော်များသည် ဗဟိုဇံကို ကျင့်ဆောင်ကြသည်။ (တမန် ၂:၃၈၊ ၄၁)
- ☞ ယေရှုခရစ်၏ နာမတော်အားဖြင့် (တမန် ၂:၃၈)။ သူတို့သည် ထင်ရှားသောမည်းတော်၊ သားတော်၊ သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်ကို နားလည်ကြသည်။

ခရစ်ယာန်ဗဟိုဇံသည် နောင်တရပြီးနောက် ဖြစ်ပေါ်လာပြီး နောင်တရခြင်း၏ အခြေခံဖြစ်သည်။ လူတစ်ဦးသည် ယေရှုခရစ်ကို ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့် ဒုတိယအကြိမ်မွေးဖွားပြီးနောက် ဖြစ်ပေါ်လာသည်။

### **နောင်တတရား + ယုံကြည်ခြင်း → ဗဟိုဇံ**

#### **ခရစ်ယာန်ဗဟိုဇံကို အမှန်တကယ်ဖြစ်စေသောအရာသည် ယေရှုခရစ်၏ အသွေးတော်ဖြစ်သည်**

ယောဟန်၏ ဗဟိုဇံအပါအဝင် ယခင်ဗဟိုဇံများနှင့် ဆေးကြောခြင်း အခမ်းအနား အားလုံးသည် သင်္ကေတတစ်ခုသာဖြစ်သည်။ လူ၏အပြစ်ကို မဆေးကြောနိုင်ပါ။ အသွေးသွန်းလောင်းခြင်းမရှိဘဲ အပြစ်ခွင့်လွှတ်ခြင်း မရှိနိုင်ပါ (ဟေဗြီ ၉:၂၂)။

ခရစ်ယာန်ဗဟိုဇံသည် အပြစ်မှဆေးကြောခြင်းကို ဆိုလို၍ ဗဟိုဇံကို ခံသောသူသည် ယေရှုခရစ်၏ အသွေးတော်အားဖြင့် ခွင့်လွှတ်ပြီးသား ဖြစ်သောကြောင့်ဖြစ်သည်။

#### **ဗဟိုဇံအားဖြင့် ခရစ်တော်နှင့်အတူ သက်သေခံခဲ့သည်**

ပေါလုသည် ယုံကြည်သူများအား စကားပြောနေ၍ သူတို့၏ဗဟိုဇံ ဖြစ်ပျက်ခဲ့သမျှတို့ကို သူတို့အား သတိပေးနေသည်။

**ရောမဩဝါဒစာ ၆:၁-၁၂ အား ပြန်လည် ဆန်းစစ်ခြင်း**

- ▶ :၃ ကျွန်တော်တို့သည် ယေရှုခရစ်၏သေခြင်း၌ ဗတ္တိဇံခံရသည်။
- ▶ :၄ ကျွန်တော်တို့သည် သူနှင့်အတူ သင်္ဂြိုဟ်ခြင်းခံရသည်။
- ▶ :၄ ကျွန်တော်တို့သည် သူနှင့်အတူ အသစ်သောအသက်ရှင်ခြင်းသို့ ရှင်ပြန်ထမြောက်သည်။
- ▶ :၅ ကျွန်တော်တို့သည် သူ၏သေခြင်းနှင့် ရှင်ပြုထမြောက်ခြင်း၌ တစ်လုံးတစ်ဝရှိသည်။
- ▶ :၆ ကျွန်တော်တို့၏ လူဟောင်းသည် သူနှင့်အတူ လက်ဝါးကပ်တိုင်၌ ကွပ်မျက်ခဲ့သည်။ ဒုစရိုက်ကို ပယ်ဖျက်ခဲ့သည်။
- ▶ :၇ ကျွန်တော်တို့သည် အပြစ်မှ လွတ်မြောက်သည်။
- ▶ :၈ ကျွန်တော်တို့သည် ခရစ်တော်နှင့်အတူ အသေခံ၍၊ ခရစ်တော်နှင့်အတူ အသက်ရှင်သည်။
- ▶ :၉ ယေရှုခရစ်သည် သေခြင်းတရားကို အောင်မြင်ခဲ့သည်။
- ▶ :၁၀ သူသည် အပြစ်အတွက် တစ်ကြိမ်သာ အသေခံခဲ့သည်။ သူသည် ဘုရားသခင်၌ အသက်ရှင်သည်။
- ▶ :၁၁ ကျွန်တော်တို့သည် ခရစ်တော်၌ အပြစ်အတွက် အသေခံပြီး၊ ကျွန်တော်တို့၏ သခင်ယေရှုခရစ်၌ အသက်ရှင်ခြင်းဖြစ်သည်ဟုလည်း ရေတွက်ရပါသည်။

a, 1/2 ], Munr Aw...homobnf u, iwawmfrci(om  
a&mut/vw) rmuk16;16

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx

**အခန်း(၃)**

**အဖွဲ့အစည်းတို့၏ အကျိုးစီးပွားများကို အကူအညီပေးခြင်း**

**နောင်တရ၍ ဗတ္တိဇံခံကြလော့**

ဧဝံဂေလိ (သမ္မာကျမ်းစာကို ယုံကြည်သူ) ခရစ်ယာန်အသိုင်းအဝိုင်းတွင် ကျွန်တော်တို့သည် လူတို့ကို ခရစ်တော်ထံ ပို့ဆောင်ပုံသည် သမ္မာကျမ်းစာ၌ ပါရှိသော ရှင်းလင်းသောပုံစံနှင့် အလွန်ကွာခြားသည်ကို သတိပြုမိပါသလား။ ဧဝံဂေလိတရားသည် အပြစ် ရှိသည်ဟု သိသောသူတစ်ဦးဖြစ်သည့် ကြားနာသူများအား အမိန့်ပေးရန် အတွက် ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော် ဟောကြားသည်ကို သင်ကြားဖူးပါ သလား။ “သင်တို့၏အပြစ်ကို လွတ်စေခြင်းငှာ နောင်တရ၍ တစ်ယောက်မျှ မကြွင်း၊ ယေရှုခရစ်၏နာမ၌ ဗတ္တိဇံကို ခံကြလော့။ သို့ပြုလျှင် သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်တည်းဟူသော ဆုကျေးဇူးတော်ကို ခံရကြလိမ့်မည်” တမန် ၂:၃၈။

မာကု ၁၆:၁၅-၁၆ က တွင် ယေရှုကိုယ်တိုင်က “သင်တို့သည် လောကီ နိုင်ငံအရပ်ရပ်ရှိသမျှသို့ သွား၍ ဝေနေယျသတ္တဝါအပေါင်းတို့အား ဧဝံဂေလိ တရားကို ဟောကြလော့။ ယုံကြည်၍ ဗတ္တိဇံကို ခံသောသူသည် ကယ်တင်တော် မူခြင်းသို့ ရောက်လတံ့။” မသာ ၂၈:၁၈-၂၀ တွင်လည်း၊ ယေရှုသည် ယုံကြည်သူ အသစ်များကို ဦးစွာဗတ္တိဇံပေးပြီးနောက် သွန်သင်ခြင်းဖြင့် တပည့်တော်များ ဖြစ်စေရန် တမန်တော်တို့ကို အခွင့်အာဏာပေးခဲ့သည်။

**ဗတ္တိဇံပေးပြီးနောက် သူတို့ကို သွန်သင်ပေးရန် သတိပြုပါ**

ဗတ္တိဇံပေးမှီ အသစ်သောခရစ်ယာန်များကို အတန်းများ၌ သင်ကြား ပေးနိုင်ရန် အသင်းတော်များစွာက တောင်းဆိုကြပြီး၊ ထိုအတန်းသည် ဗတ္တိဇံခံ ရန် ကြိုတင်လိုအပ်ချက်အဖြစ် သတ်မှတ်ပေးကြသည်။ ဤသည်မှာ ယေရှု၏

အမိန့်တော်နှင့် ဆန့်ကျင်ဘက်ဖြစ်ကြောင်း ထင်ရှားသည်။ တမန်တော်ဝတ္ထုထဲတွင် ဗဟိဒ္ဓိဇံခံယူမှုတိုင်းသည် ယုံကြည်ခြင်း၏ နောက်ဆက်တွဲဖြစ်သည်။ သမ္မာကျမ်းစာ၏ သွန်သင်ချက်ပုံစံသည် ပထမတွင် ဗဟိဒ္ဓိဇံခံရန်နှင့် ဒုတိယတွင် သွန်သင်ရန် ဖြစ်သည်။

**အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ယုံကြည်သူအသစ်၏ အသက်တာတွင် ဘုရားသခင်၏ ခွဲစိတ်မှုတန်ခိုးဖြင့် ဗဟိဒ္ဓိဇံခံသည် မည်သည့်သွန်သင်ဆုံးမမှုမျှ မပြုလုပ်နိုင်သောကြောင့် ဖြစ်သည်။**

**သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ ဆုကျေးဇူးကို လက်ခံပါ**

ရှင်းလင်းသော သမ္မာကျမ်းစာ ကျင့်ထုံးသည် သခင်ကို ယုံကြည်သော သူတို့သည် ဗဟိဒ္ဓိဇံခံရန် ဖြစ်သည်။ “ယုံကြည်ခြင်းနှင့် ဗဟိဒ္ဓိဇံခြင်း”ဖြင့် လူများတို့သည် ကယ်တင်ခြင်းခံရသည် (မာကု ၁၆:၁၆)။ ပင်တေကုတ္တေပွဲနေ့တွင် ပေတရသည် နောင်တရပြီး ဗဟိဒ္ဓိဇံခံရန် မိန့်မှာခဲ့သည့် နှုတ်ကပတ်တော် တရားဟောချက်ဖြင့် လူတို့သည် အပြစ်ရှိကြောင်း သိလာကြသည်။ ထိုသို့ပြုလျှင် သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်၏ ဆုကျေးဇူးကို ရရှိကြလိမ့်ဟု ပေတရပြောခဲ့သည်။ အချို့သော အသင်းတော်များသည် ယုံကြည်သူအသစ်များအား ဗဟိဒ္ဓိဇံကို ပေးခြင်းဖြင့် သမ္မာကျမ်းစာပုံစံအတိုင်း လိုက်နာကြသော်လည်း၊ ယုံကြည်သူ အသစ်များအား ကတိထားသော သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ကို ရရှိလိမ့်မည်ဟု မမျှော်လင့်ထား ကြပါ။

**သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော် ရရှိခြင်းသည် အတွေ့အကြုံတစ်ခုဖြစ်သည်**

တမန်တော်ဝတ္ထုတစ်လျှောက်လုံးကို ကြည့်သည့်အခါ လူတို့သည် ဘုရား သခင်ကို ယုံကြည်ပြီးနောက် ချက်ခြင်းတွင် ဗဟိဒ္ဓိဇံကို ခံယူကြပြီး၊ ဗဟိဒ္ဓိဇံခံယူသော သူသည် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ကို ထင်ရှားစွာ သိနိုင်သော နည်းလမ်းဖြင့် ရရှိမည်ဟု အမြဲမျှော်လင့်ချက်ရှိကြသည်။ ဥပမာ-တမန်တော် ၈:၁၂ တွင် ဖိလိပူ၏ ဟောပြောချက်ကို ယောက်ျား၊ မိန်းမတို့သည် ယုံကြည်ကြပြီး ဗဟိဒ္ဓိဇံ

ကြသည်။ သို့ရာတွင် သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်ကို မခံယူသေးကြသောကြောင့် တမန်တော် ပေတရုနှင့် ယောဟန်တို့သည် ယေရှုလင်မြို့မှ ဆင်းလာသောအခါ “ထိုသူတို့အပေါ်၌ လက်ကိုတင်သောအားဖြင့် သူတို့သည် သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်ကို ခံရကြ၏” ငယ် ၁၇။ မှော်ဆရာရှိမုန်သည် လက်ကို တင်ခြင်းဖြင့် တန်ခိုးကို ရရှိသည်ကို မြင်ခဲ့သည်။ လူတစ်ဦးသည် ဘုရားသခင်၏ သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်ကို လက်ခံရရှိသောအခါ တစ်ခုခုဖြစ်သွားသည်။ ယေရှုက “သင်တို့ အပေါ်သို့ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော် ဆင်းသက်သောအခါ သင်တို့သည် တန်ခိုးကို ခံရမည်” တမန် ၁:၈။

**သင်တို့သည် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ကို ရရှိကြပြီးလား။**

ယနေ့ အသင်းတော်တွင် ဗတ္တိဇံခံပြီးသော ယုံကြည်သူအများအပြားမှာ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ “တန်ခိုး” မခံယူကြပါ။ ဤသည်မှာ သီအိုလောဂျီ ဆိုင်ရာ ပြဿနာမဟုတ်သလို အယူဝါဒဆိုင်ရာ အဆိုပြုချက်တစ်ခုဖြစ်သော်လည်း သင်ကြံတွေ့ဖူးသည် သို့မဟုတ် မကြံဖူးသည့် အဖြစ်အမှန်ဖြစ်သည်။

ပေါလုသည် ဖေကိမြို့ရှိ တပည့်တော်တို့အား မေးလိုက်သည်မှာ “သင်တို့သည် ယုံကြည်သည့်နောက် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ကို ခံကြပြီလော” ဟု မေးလိုက်သည် တမန် ၁၉:၂၀။ ထိုသူတို့က “သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော် သက်ရောက်သည်ကို အကျွန်ုပ်တို့ မသိပါဟု ပြောဆိုကြ၏” ငယ် ၂။ ပေါလုက ဗတ္တိဇံခံပြီးသော ယုံကြည်သူတစ်ဦးသည် ဗတ္တိဇံခံချိန်တွင် သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်ကို ရရှိလိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်ထားသောကြောင့်၊ ပေါလုသည် ၎င်းတို့၏ ဗတ္တိဇံအကြောင်းကို မေးမြန်းခဲ့သည်။ ပေါလုသည် ယေရှုအကြောင်းကို ဤသူတို့အား ဟောပြောပြီးနောက် ဤတပည့်တော်တို့သည် ယေရှုကို ယုံကြည်ကြပြီး၊ သူတို့အား ဗတ္တိဇံပြန်ပေးခဲ့သည်။

လူများစွာတို့သည် အသင်းတော်တွင် အသင်းဝင်မှုအပေါ် အခြေခံ၍ အသင်းတော်ဗတ္တိဇံကို ခံယူကြသော်လည်း ကယ်တင်ခြင်းရရှိရန် “သခင်ယေရှု

ခရစ်၌ ယုံကြည်ခြင်း” တမန် ၁၆:၃၁ မည်သည့်အခါမှ မရှိကြပါ။ ထို့ကြောင့် သူတို့၏ ဗဟိုဇံသည် တန်ခိုးမရှိ၍ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ကို မခံယူခဲ့ကြပေ။ ဗဟိုဇံပေးရန် အမိန့်ပေးခြင်း

ယေရှုသည် သေခြင်းမှထမြောက်ပြီးနောက် ဗဟိုဇံပေးရန် အမိန့်ပေးခဲ့သည်။ အထူးသဖြင့် မဿဲ ၂၈:၁၉ တွင် “သင်တို့သွား၍ လူမျိုးတကာတို့ကို ငါ့ တပည့်ဖြစ်စေလျက်၊ ခမည်းတော်၊ သားတော်၊ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ နာမ၌ ဗဟိုဇံကို ပေးကြလော့”

မာကု ၁၆:၁၆ တွင် မာကုက “ယုံကြည်၍ ဗဟိုဇံကို ခံသောသူသည် ကယ်တင်တော်မူခြင်းသို့ ရောက်လတံ့။”

**ပေတရုသည် အမိန့်တော်ကို နာခံခဲ့သည်**

တမန်တော်ဝတ္ထုတွင် လူတို့သည် ယေရှုခရစ်ကို ယုံကြည်လာသောအခါ တွင် ဗဟိုဇံပေးရန် တမန်တော်တို့၏ နာခံမှုကို ဖော်ပြသည်။ တမန် ၂:၃၈ နှင့် ၄၁ တွင် ပထမဗဟိုဇံခံခြင်းကို မှတ်တမ်းတင်ထားသည်။ ပေတရု၏ ဟောပြောချက်ကြောင့် အပြစ်ကို သိရှိသောသူတို့သည် မည်သည့်အရာ လုပ်သင့်သနည်း ဟု မေးကြသည်။ ပေတရုသည် နောင်တရ၍ ဗဟိုဇံခံရန် သူတို့ကို အမိန့်ပေးခဲ့သည်။ ထို့နောက် သူတို့သည် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ကို ခံရမည်ဟု ပြောခဲ့သည်။

ဗဟိုဇံနှင့်ပတ်သက်သော အရေးကြီးသည် အချက်လေးချက်ကို သူပြောခဲ့သည်။

- ၁။ “နောင်တ”
- ၂။ “ယေရှုခရစ်တော်၏ နာမ၌ ဗဟိုဇံခံကြလော့”
- ၃။ “သင်တို့၏အပြစ်ကို လွတ်စေခြင်းငှါ” ဗဟိုဇံခံကြလော့။
- ၄။ ဗဟိုဇံခံသော ယုံကြည်သူများသည် “သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော် ရရှိကြလိမ့်မည်”

**ပေတရုက ယေရှုခရစ်၏ နာမတော်ဖြင့် ဗတ္တိဇံခံကြလော့ဟု ပြောခဲ့သည်**

ပေတရုသည် မသဲ ၂၈:၁၉ ၏ အမိန့်တော်ကို ယေရှုပေးသောအခါ တွင် တစ်ဆယ့်နှစ်ပါးနှင့်အတူ ရှိခဲ့သော တမန်တော်ဖြစ်သည်။ ဤနေရာတွင် လျှို့ဝှက်ဆန်းကြယ်မှုတစ်ခု ရှိနေသည်။ ယနေ့ခေတ်နှင့် သမိုင်းတစ်လျှောက် အသင်းတော်အများစုသည် မသဲ ၂၈:၁၉ ၏ စကားလုံးများကို ဗတ္တိဇံခံရာတွင် အသုံးပြုကြပြီး ပေတရုသည် ယေရှုခရစ်၏ နာမ၌ ဗတ္တိဇံခံရန် ရှင်းရှင်းလင်းလင်း ပြောထားသည်။ ဤခေတ်သည် ရိုမန်ကက်သလစ် အသင်းတော်မှ ဆင်းသက် လာခြင်းဖြစ်ပြီး၊ သမ္မာကျမ်းစာမှဖြစ်စေ၊ ကနဦး တမန်တော်များမှ ဖြစ်ပေါ် လာခြင်းမဟုတ်ပေ။

ပေတရုသည် မနာခံခြင်းဖြစ်ပါသလား။ သို့မဟုတ် ပေတရုသည် ခမည်းတော်၊ သားတော်၊ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ ထင်ရှားသောနာမတော် နှင့် ပတ်သက်သော ဗျာဒိတ်တော်ရှိပါသလား။ သားတော်၏အမည်မှာ ယေရှု ဖြစ်သည်ကို အားလုံးသဘောတူကြသည်။ (မသဲ ၁:၂၁)။

**ခမည်းတော်၏ အမည်နာမက မည်သို့နည်း။**

ခမည်းတော်ကိုယ်တိုင်သည် ကိုယ်ပိုင်နာမည် မဟုတ်သော်လည်း ဆက်ဆံရေးရှိသူ၏နေရာ သို့မဟုတ် လုပ်ဆောင်ချက်ကို ဖော်ပြခြင်းဖြစ်သည်။ ယေရှုသည် ဘုရားသခင်အား ကျွန်တော်တို့၏ “ခမည်းတော်” အဖြစ် ထုတ်ဖော် ခဲ့သည်။ ခရစ်ဝင်ကျမ်းလေးခုတွင် ဘုရားသခင်အား အကြိမ်ပေါင်း ၁၅၀ ကျော် ရည်ညွှန်းပြီး၊ အများစုမှာ ယေရှုက “ခမည်းတော်” ဟု ခေါ်ဆိုခဲ့သည်။

**ယေရှုသည် သားတော်၏ နာမတော်ဖြစ်သည်**

ထိုနည်းတူ “သားတော်” သည် အမည်နာမမဟုတ်သော်လည်း သားတော်၏ အမည်နာမမှ ယေရှုဖြစ်သည်။ ကောင်းကင်တမန် ယောသပ်ထံ ပြောခဲ့သည်မှာ-မာရိသည် “သားယောကျ်ားကို ဘွားမြင်လိမ့်မည်။ ထိုသားသည်

မိမိလူတို့ကို အပြစ်မှ ကယ်ချွတ်မည့်သူဖြစ်သောကြောင့်၊ ယေရှုဟူသောအမည်ဖြင့် မှည့်ရမည်ဟု ကောင်းကင်တမန်ဆို၏” မသဲ ၁:၂၁။

ထွက်မြောက်ရာကျမ်း ၃:၁၄ တွင်၊ ဘုရားသခင်သည် သူ၏ နာမကို မောရှေထံ ထင်ရှားသည်အခါ “ငါဖြစ်သည်” ဟု ဖော်ပြထားပြီး၊ ထိုအမည်နာမကို အင်္ဂလိပ်ကျမ်းစာတွင် အများအားဖြင့် “သခင်” အဖြစ် ရေးသားသော်လည်း တစ်ခါတစ်ရံတွင် ယေဟောဝါ သို့မဟုတ် ယာဝိတ်ဟု အသုံးပြုထားသည်။ ဟေဗြဲအမည်များဖြစ်သည့် ယေဟောဝါနှင့် ယာဝိတ်တို့သည် YHWH ဟူသော ထင်ရှားသည့် ဘုရားသခင်၏ နာမတော်ကို ဘာသာပြန်ရန် သို့မဟုတ် ဖော်ပြရန် ကြိုးပမ်းကြသည်။ ဘုရားသခင်၏ နာမတော်သည် ဟေဗြဲဘာသာဖြင့် ယေရှု၏ နာမတော်ကို အခြေခံခြင်းဖြစ်သည်။

ယောဟန် ၈:၅၈ တွင် ယေရှုသည် သူ့ကိုသူ “ငါဖြစ်သည်” ဟု သတ်မှတ်ခဲ့သည်။ အခြားနေရာများစွာတွင်၊ ဥပမာ ယောဟန် ၁၈:၅-၆၊ မာကု ၁၄:၆၂-၆၄၊ လုကာ ၂၂:၇၀-၇၁)။ “ယေရှုသည် အဘယ်သူနည်း” ဟူသော ပေါ်ထွန်းမှုသည် ကျွန်တော်တို့ခေတ်တွင် အသင်းတော်ထံ ပြန်လည်ရောက်ရှိနေပါသည်။ အချိန်အတော်ကြာအောင် လူတို့က ဘုရားသခင်သည် မည်သူဖြစ်သည်ကို ရှုပ်ထွေးစေခဲ့ပြီး၊ ယေဘုယျအားဖြင့် အသင်းတော်က ယေရှုသည် ဘုရားသခင် ဖြစ်သည်ဟူသော ပေါ်ထွန်းမှုကို ဆုံးရှုံးခဲ့သည်။

**သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်တွင် ဂုဏ်ပုဒ်များစွာရှိသည်**

သမ္မာကျမ်းစာတွင် မည်သည့်နေရာတွင်မှ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ ထင်ရှားသောအမည်မရှိပါ။ ခရစ်တော်သည် “ဘိသိပ်ခံခြင်း” ကို မဆိုလိုဘဲ၊ ယေရှုထံတော်သို့ ကြွလာသော သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ တန်ခိုးတော်ကို ရည်ညွှန်းခြင်းဖြစ်ပြီး၊ ထိုတန်ခိုးသည် သာသနာတော်တွင် လုပ်ဆောင်နိုင်စေရန်နှင့် မေရှိယတာဝန်ကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန် ရည်ညွှန်းနိုင်သည်။ (တမန် ၁၀:၃၈)။ ယေရှုသည် ခရစ်တော်ဖြစ်၏။ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည် ခရစ်တော်



မဟုတ်ပါ။ ထို့ကြောင့် ခရစ်တော်သည် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်အတွက် အမည်နာမမဟုတ်သလို တိုက်ရိုက်အားဖြင့်လည်း မဟုတ်ပါ။ ခရစ်တော်သည် ဘုရင်ဖြစ်မည့် မေရှိယကို ရည်ညွှန်းခြင်းဖြစ်သည်။

ခမည်းတော်၏ ထင်ရှားသောနာမတော်သည် အင်္ဂလိပ်ကျမ်းများစွာ၌ ရေးသားထားသည့်အတိုင်း ဘုရားသခင် (Yahweh) ဖြစ်ပြီး၊ သခင် (LORD) (စာလုံးကြီး)ဖြင့် မဟုတ်ပါ။ Strong Concordance အရ ဘုရားသခင် (Yahweh) အမည်နာမမှာ ထာဝရအရှင် သို့မဟုတ် သူ့ကိုယ်သူ တည်ရှိသူဟု အဓိပ္ပာယ်ရသည်။ ဤဘုရားသခင်၏ နာမတော်သည် သားတော်အား ပေးအပ်ခဲ့သည်။ ယေရှုသည် ဟေဗြဲဘာသာစကားဖြင့် Yeshua ဖြစ်ပြီး Yeshua ဆိုလိုသည်မှာ Yahweh / Jehova ကယ်တင်ခြင်းဟု အဓိပ္ပာယ်ရသည်။ ခမည်းတော်၏ အမည်နာမသည် သားတော်၌ တည်၏။

ဘုရားသခင်သည် သခင် (Lord)ဖြစ်၍ ဟေဗြဲဘာသာဖြင့် (Adonai) ဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်သည် ယေရှု၊ သားတော်ဖြစ်သည် သခင်နှင့် ခရစ်တော်ကို ဖန်ဆင်းသည် (တမန် ၂:၃၆)။

**ယေရှု၏ နာမတော်သည် နာမတော်တိုင်း၏ အထက်တွင်ရှိသော နာမတော် ဖြစ်သည်**

သုံးပါးတစ်ဆူဘုရားဖြစ်ခြင်း၏ ပြည့်ဝခြင်းသည် ခရစ်တော်၏ ခန္ဓာကိုယ်၌ တည်ရှိသည် (ကော ၂:၉)။ ဆိုလိုသည်မှာ ခမည်းတော်၊ သားတော်နှင့် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည် ယေရှုဖြစ်သော မေရှိယ၌ အပြည့်အဝ ဖော်ပြသည်။ ဖလိပို့ ၂:၁၀ တွင် “ခပ်သိမ်းသောသတ္တဝါတို့သည် ယေရှု၏ ဘွဲ့နာမတော်ကို ဒူးထောက်၍၊ ယေရှုခရစ်သည် သခင်ဖြစ်တော်မူ၏ဟု နှုတ်နှင့်ဝန်ခံသဖြင့် ခမည်းတော်ဘုရား၏ ဘုန်းအသရေတော်ကို ထင်ရှားစေကြမည်အကြောင်း တည်း” ။ ဘုရားသခင်သည် ကိုယ်တော်ကို အလွန်မြှောက်၍ ဘွဲ့နာမတကာတို့ထက် ကြီးမြတ်သော ဘွဲ့နာမတော်ကို ပေးသနားတော်မူ၏ ။ ငယ် ၉။ ထို့ကြောင့်

ပေတရုသည် ယေရှုခရစ်၏နာမ၌ ဗတ္တိဇံပေးခဲ့သည်။ တမန်တော်ပေါလုသည် တမန်တော် ၁၉:၅ တွင် “သခင်ယေရှု ၏ နာမတော်၌” ယုံကြည်သူအသစ်များကို ဗတ္တိဇံပေးခဲ့သည်။

**သင်တို့၏ အပြစ်များကို လွတ်စေခြင်းငှာ**

ယေရှုခရစ်တော်၏ နာမတော်ဖြင့် ဗတ္တိဇံပေးရန် ပေတရု ပြောခဲ့သည်မှာ “သင်တို့၏ အပြစ်ကို လွတ်စေခြင်းငှာ” တမန် ၂:၃၈။ လွတ်ခြင်း၏ ဆိုလိုရင်းမှာ “အဝေးသို့လွတ်ခြင်း” ဆိုလိုသည်မှာ ပယ်ဖျက်ခြင်းတစ်ခုဖြစ်သည်။ ဗတ္တိဇံခံခြင်း အားဖြင့် အပြစ်များကို လွတ်စေမည်ဟု ပေတရုက ဆိုသည်။ ဤနားလည် သဘောပေါက်မှုကို ရောမ ၆ တွင် ပေါလုက ပိုမိုပြည့်စုံစွာ ရှင်းပြထားသည်။ ပေါလုက “ယေရှုခရစ်၌ ဗတ္တိဇံကိုခံသောသူ ရှိသမျှတို့သည် အသေခံတော်မူခြင်း ၌ ဗတ္တိဇံကိုခံကြသည်” ငယ် ၃။ “အသေခံတော်မူခြင်း၌ ဗတ္တိဇံကို ခံသောအား ဖြင့်၊ ထိုသခင်နှင့်အတူ သင်္ဂြိုဟ်ခြင်းကို ခံကြ၏” ငယ် ၄။ ထို့နောက် ထမြောက် တော်မူခြင်း၌ ခရစ်တော်နှင့်အတူ ထမြောက်စေတော်မူသည် ငယ် ၅။ ထိုမှတစ်ပါး ငါတို့၏ လူဟောင်းသည် ထိုသခင်နှင့်အတူ လက်ဝါးကပ်တိုင်မှာ အသေသတ် ခြင်းကို ခံပြီဟု ငါတို့သိကြ၏။ အကြောင်းမူကား ငါတို့သည် နောက်မှအပြစ်တရား ၏ အစေကို မခံစေခြင်းငှာ၊ အပြစ်တရား၏ ကိုယ်ကိုဖျက်ဆီးမည်အကြောင်း တည်း” (ငယ် ၆)။ ဤနည်းဖြင့် ကျွန်တော်တို့၏ အပြစ်များကို ဗတ္တိဇံခံခြင်းတွင် လွတ်စေသည်။ ဗတ္တိဇံအားဖြင့် ကျွန်တော်တို့သည် ယေရှုခရစ်၌ သေခြင်း၊ သင်္ဂြိုဟ်ခြင်းနှင့် ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းတို့ကို ဖြတ်သန်းရပြီး အပြစ်၏ လူဟောင်း ကို လက်ဝါးကပ်တိုင်၌ ရိုက်သတ်ခြင်းခံရသည်။ “သေသောသူသည် အပြစ်တရား ၏ လက်မှ လွတ်လျက်ရှိ၏။ ခရစ်တော်သည် သေခြင်းမှ ထမြောက်သောအခါ သေခြင်းနှင့် အစဉ်ကင်းလွတ်တော်မူ၏” (ငယ် ၇-၈)။

ဤခရစ်တော်နှင့်အတူ အသေခံခြင်းသည် ဗတ္တိဇံခံခြင်းတွင် ဘုရားသခင် ၏ နှုတ်ကပတ်တော်နှင့်အညီ ဝိညာဉ်ရေးအရ ဖြစ်ပျက်သည်-ကျွန်တော်တို့၏ အပြစ်များကို အမှန်ပင် လွတ်ငြိမ်းစေပါသည်။

**ယုံကြည်သူများ၏ ဗဟိုဖွဲ့**

ခရစ်ယာန်ဗဟိုဖွဲ့သည် အခြားဗဟိုဖွဲ့များနှင့် ကွဲပြားခြားနားသည်။ ယောဟန်၏ ဗဟိုဖွဲ့နှင့်မတူဘဲ တမန်တော်အခန်းကြီး ၁၉ တွင် ပေါ်လှသည် ယောဟန်၏ ဗဟိုဖွဲ့ကို ယခင်က ရရှိခဲ့သကဲ့သို့ ယေရှုကို ယုံကြည်လာသော တပည့်များအား ပြန်လည်ဗဟိုဖွဲ့ပေးခဲ့သည်။

**ခရစ်ယာန် ဗဟိုဖွဲ့သည် ယောဟန်၏ ဗဟိုဖွဲ့နှင့် မည်သို့ကွာခြားသနည်း။**

ယောဟန်၏ ဗဟိုဖွဲ့သည် ရေတွင်နှစ်မြုပ်ခြင်းဖြစ်သော်လည်း ဗဟိုဖွဲ့ လက္ခဏာတစ်ခုသာဖြစ်သည်။ လူတို့သည် မေရှိယကို လက်ခံရန် သူတို့၏ အတွင်းစိတ် ပြင်ဆင်မှုနှင့် ပြောင်းလဲမှုကို ပြင်ပမှ အသိအမှတ်ပြုမှုအတွက် ဗဟိုဖွဲ့ခံခဲ့ကြသည်။ ခရစ်ယာန် ဗဟိုဖွဲ့သည် ရေထဲတွင် နှစ်မြုပ်ခြင်း၏ အပြင်ပန်း အတွေ့အကြုံထက်ပိုပါသည်။ ဗဟိုဖွဲ့ခံခြင်းသည် အသေခံခြင်း၊ သင်္ဂြိုဟ်ခြင်းနှင့် ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းတွင် ခရစ်တော်သည် “ခရစ်ယာန်ဗဟိုဖွဲ့၏ သော့ချက်မှာ လက်ဝါးကပ်တိုင်နှင့် ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် သခင်ယေရှုအသေခံပြီး ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း၌ ခရစ်တော်နှင့်အတူ အသေခံခြင်း ဖြစ်သည် (လူဟောင်းကို သင်္ဂြိုဟ်ခြင်း) နှင့် သူ၏ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းတန်ခိုး ဖြင့် အသက်တာ၏ အသစ်သောပြန်လည်ထမြောက်ခြင်းဖြစ်သည်။ (ရောမ ၆:၃-၁၀)။

**ခရစ်ယာန်ဗဟိုဖွဲ့သည် ယုံကြည်သူများအတွက်သာဖြစ်သည်**

ဝေဝေလိတရားကို ကြားနာ၍ ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့် ယေရှုခရစ်၏ အသွေးတော်အားဖြင့် မိမိတို့၏ အပြစ်ကို သန့်စင်ခြင်းခံခဲ့ကြသူများဖြစ်သည်။ ခရစ်ယာန်ဗဟိုဖွဲ့သည် ခရစ်တော်၌ ဗဟိုဖွဲ့ခံခြင်းဖြစ်ပြီး၊ သူ၏ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသို့ ရောက်ရှိခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် အသင်းတော်ဗဟိုဖွဲ့များသည် တမန်တော်အခန်းကြီး ၁၉ ၏ အသင်းတွင် ပြန်လည်သုံးသပ်ရန် လိုအပ်ပေမည်။

**ဤမေးခွန်းများကို ဖြေပါ။**

- သင်သည် ခရစ်တော်၌ ဗဟိုဖွဲ့ခံခဲ့ပါသလား။
- သင်သည် သီးခြားအသင်းတော်တစ်ခုတွင် ဗဟိုဖွဲ့ခံဖူးပါသလား။
- သင်သည် နောင်တရခြင်းနှင့် ယုံကြည်ခြင်းအပေါ် အခြေခံ၍ ဗဟိုဖွဲ့ခံခဲ့ပါသလား။
- သင်၏ ဗဟိုဖွဲ့ခံခြင်းတွင် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော် ရရှိခဲ့ပါသလား။

**ယေရှု၏ ဗဟိုဖွဲ့ခံပုံစံ**

အလုံးစုံသော ဖြောင့်မတ်ခြင်းတရားတို့ကို ပြည့်စုံစေရန် ယေရှုခရစ်၏ ဗဟိုဖွဲ့ခံသည် သူ့အတွက် ထူးခြားပြီး သီးသန့်ဖြစ်သည်။ သူသည် ယောဟန်၏ နောင်တတရား ဗဟိုဖွဲ့ခံအတွက် အပ်နှံခြင်းမရှိခဲ့ပေ။ ယေရှုသည် နောင်တရရန် အပြစ်မရှိပါ။ ယောဟန်၏ ဗဟိုဖွဲ့ခံသည် ကိုယ်တော်အား လက်ခံ ရန် ပြင်ဆင်နေပါသည်။ ယေရှုသည် ဖြောင့်မတ်ခြင်းတရား အလုံးစုံကို ပြည့်စုံ စေရန်” သူ့ကိုယ်သူ ပေးဆပ်ခဲ့သည် မသံ ၃:၁၅။

ဤဖြောင့် မတ်ခြင်းသည် မောရှေ၏ ပညတ်(တရား)အရ ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းအတွက် လျှောက်ထားသူအား ဆေးကြောရန် လိုအပ်သော ဖြောင့်မတ်ခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ အာရုန်ကို ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းအဖြစ် ဦးစွာခန့်အပ် ခံရသောအခါ သူသည် ဆေးကြောခြင်းကို ခံရမည် (ထွက် ၂၉:၄)။ ထို့နောက် ယဇ်ပုရောဟိတ်လောင်းကို ဘိသိက်ပေးရသည် (ထွက် ၂၉:၇)။ ဘုရားသခင် ကိုယ်တိုင် ယေရှုခရစ်ကို ထာဝရယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းအဖြစ် ဘိသိက်ပေးခဲ့ပြီး၊ သူ၏ ဗဟိုဖွဲ့ခံခြင်း၌ ဘိသိက်ပေးခဲ့သည် (လုကာ ၃:၂၂ မသံ ၃:၁၆)။

**ယောဟန်၏ ယဇ်ပုရောဟိတ် မိသားစုဝိုင်း**

“ဖြောင့်မတ်ခြင်းတရားအလုံးစုံကို ပြည့်စုံစေရန် ယေရှုကို ဗဟိုဖွဲ့ခံပေးရန် အတွက် ယောဟန်အား ဘုရားသခင်က ရွေးချယ်ခန့်အပ်ခဲ့သည်။ ယောဟန် ၏ ဖခင် ဇာခရိသည် ယဇ်ပုရောဟိတ်ဖြစ်သည်ကို လုကာက သတိပြုစွာ

မှတ်တမ်း တင်ခဲ့သည်။ “ဇာခရိအမည်ရှိသော ယဇ်ပုရောဟိတ်တပါးရှိ၏။ သူ၏ ခင်ပွန်းသည် အာရုန်အမျိုးအနွယ်ဖြစ်၏” (လုကာ ၁:၅)။ ထိုအချိန်ကာလ၌ ယေရုရှလင်မြို့ရှိ ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းများကို နိုင်ငံရေးခန့်အပ်သူများမှ ချုပ်ကိုင် ထားပြီး၊ ခန့်အပ်ခြင်းခံရသူများမှာ အာရုန်မိသားစုမှ မဖြစ်ရပါ။ ထွက် ၂၉:၉ တွင် “သူတို့သည် (အာရုန်နှင့်သားများ) ထာဝရပညတ်တော်အတိုင်း ယဇ်ပုရောဟိတ် အရာကို ဆိုင်ရမည်” မေခိဇေဒက်၏ အမိန့်ကို နားလည်ခြင်းအပါအဝင် ဤ အကြောင်းအရာတွင် ပြောစရာများစွာရှိသည်။

**ပုံစံ**

ယေရှုခရစ်၏ ဗဟိုဇံခံခြင်းတွင် ရှင်းလင်းသော ပုံစံတစ်ခုရှိ၍ ထိုအရာ သည် ကျွန်ုပ်တို့ လိုက်လျှောက်ရန်နှင့် အသက်တာတွင် ပြည့်စုံရန် မျှော်လင့်ရမည့် အရာဖြစ်သည်။

၁။ ယေရှုသည် ခမည်းတော်၏ စကားကို နာခံ၍ ဗဟိုဇံခံခဲ့သည်။ ကျွန်တော် တို့သည်လည်း ယေရှု၏ အမိန့်တော်ကို နာခံ၍ ဗဟိုဇံကို ခံကြသည်။

၂။ ယေရှုသည် ဗဟိုဇံခံယူစဉ် ရေထဲမှထွက်လာသောအခါ သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်ကို ရရှိခဲ့သည်။ ကျွန်တော်တို့သည် နောင်တရ၍ ယေရှုခရစ်ကို ယုံကြည်ပြီး ဗဟိုဇံခံယူသောအခါ သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်ကို ရရှိရန် ကတိ ပေးထားသည်။ သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်သည် လူတို့ထံ နည်းလမ်းအမျိုးမျိုး ဖြင့် ရောက်ရှိသည်။ ထိုအရာများမှာ-အခြားသောဘာသာစကားဖြင့် ပြောဆိုခြင်း၊ ရူပါရုံကိုမြင်ခြင်း၊ သူ၏တန်ခိုးတော်ကို ရရှိခြင်းတို့ဖြစ်သည်။

၃။ ဘုရားသခင်သည် ယေရှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နှစ်သက်မှုကို ပြသကာ ဘုရား သခင်၏ သားတော်ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခဲ့သည်။

ကျွန်တော်တို့၏ ဗဟိုဇံခံခြင်းတွင် ပရောဖက်ပြုချက်စကားများကို ကျွန်တော်တို့ မျှော်လင့်နိုင်ပြီး၊ ဤကယ်တင်ခြင်းအသစ်တွင် ကျွန်ုပ်တို့အား အခိုင်အမာ အတည်ပြုနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ဤအဆုံးသတ်အတွက် ကျွန်တော်

တို့သည် ဗဟိုဦးစီးဌာနတွင် ရေမှထွက်လာသောအခါ ယုံကြည်သူအသစ်များ အတွက် ဆုတောင်းပေးခြင်း၌ ဆုကျေးဇူးပရောဖက်ပြုချက် အပါအဝင် သက်သေများရှိနေရန် အမြဲကြိုးစားနေပါသည်။

**ပုံစံအကျဉ်းချုပ်ခြင်း**

- ယေရှု၏ အမိန့်တော်ကိုနာခံ၍ ရေဗဟိုဦးစီးဌာနကို ခံယူကြလော့။
- သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ ဆုကျေးဇူးကို ရရှိရန် မျှော်လင့်ပါ။ သင်သည် သူ့အား လက်ခံရရှိကြောင်း ထင်ရှားသော လက္ခဏာကို ပေးလိမ့်မည်။
- သင့်အသက်တာတွင် နှစ်သိမ့်ပေးရန် နှင့် သင့်ကိုအတည်ပြုကြောင်း ဘုရားသခင်ထံမှ နှုတ်ကပတ်တော်ကို မျှော်လင့်ပါ။

(အသင်းတော်၏ အချို့နေရာများတွင် လူကို ရေအောက်တွင် သုံးကြိမ် ချပြီး “သုံးကြိမ်ဗဟိုဦးစီး” ကို ကျင့်သုံးကြသည်။ ဤအလေ့အကျင့်ကို ကျမ်းစာ အရ မဟုတ်သောကြောင့် ကျွန်တော်တို့ လက်မခံပါ။ သမ္မာကျမ်းစာ၏ ပြောဆိုချက်ကို သတိရပါ-ဗဟိုဦးစီးတစ်ပါးရှိ၍ ဗဟိုဦးစီးတစ်ပါးတွင် သုံးခုမရှိပါ။ ဖေက် ၄:၅)

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx

**အခန်း(၄)**

**ဗဟိုရုံး၏ နောက်ထပ်နားလည်သဘောပေါက်မှုများ**

**၁။ ခရစ်တော်ဖြင့် လွမ်းခြုံသည်**

ဂလာတိ ၃:၂၇-၂၉ “ခရစ်တော်၌ ဗဟိုရုံးခံသောသူရှိသမျှတို့သည် ခရစ်တော်ကို ယူတင်ဝတ်ဆောင်သောသူဖြစ်ကြ၏။ ယေရှုခရစ်၏ ယုဒလူမရှိ၊ ဟေလသလူမရှိ၊ ကျွန်မရှိ၊ လူလွတ်မရှိ၊ ယောက်ျားမရှိ၊ မိန်းမမရှိ၊ ထိုသခင်၌ သင်တို့အပေါင်းသည် တလုံးတဝတည်းဖြစ်ကြ၏။ ခရစ်တော်နှင့်စပ်ဆိုင်လျှင် အာဗြဟံ၏ အမျိုးအနွယ်ပင်ဖြစ်၍၊ ဂတိတော်အတိုင်း အမွေခံအရာ၌ တည်ကြ၏။” ကျွန်တော်တို့သည် ခရစ်တော်၌ ဗဟိုရုံးကိုခံ၍၊ ကျွန်တော်တို့သည် ခရစ်တော်ဖြင့် လွမ်းခြုံသည်၊ ကျွန်တော်တို့သည် ယခုအခါ ခရစ်တော်ထံ၌ရှိသည်၊ သူနှင့် မခွဲရတော့ပါ။

ခရစ်တော်၌ လူမျိုးရေး၊ စီးပွားရေး၊ အဆင့်အတန်းနှင့် အထီးအမဆိုင်ရာ အတားအဆီးများကို ဖယ်ရှားပြီး၊ ကျွန်တော်တို့သည် ကိုယ်တော်၌ တစ်သားတည်းဖြစ်သည်။ ဗဟိုရုံးအားဖြင့် ကျွန်တော်တို့သည် အာဗြဟံ၏ အမျိုးအနွယ်ပင်ဖြစ်သော ခရစ်တော်ထံ၌ ရှိသောကြောင့် ကျွန်တော်တို့သည် အာဗြဟံ၏ အမျိုးအနွယ်ဖြစ်သည်။ (ငယ် ၁၆)။

**၂။ ဗဟိုရုံးသည် အရေးဖျားလှီးခြင်းနှင့် မတူညီပါ။**

ကောလောသဲ ၂:၁၁-၁၂ “ခရစ်တော်၏ အရေးဖျားလှီးခြင်းအားဖြင့် ဇာတိပကတိအပြစ်၏ ကိုယ်ကိုပယ်ရှင်း၍ လက်ဖြင့်မလုပ်သော အရေးဖျားလှီးခြင်းကို ထိုသခင်၌ သင်တို့သည် ခံကြသည်ဖြစ်၍၊ ဗဟိုရုံးအားဖြင့် ထိုသခင်နှင့်အတူ သင်္ဂြိုဟ်ခြင်းကို ခံကြ၏။ ခရစ်တော်ကို သေခြင်းမှထမြောက်စေတော်မူသော ဘုရားသခင်၏ ပြုပြင်အားထုတ်တော်မူခြင်းကို ယုံကြည်သောအားဖြင့်၊ ဗဟိုရုံးကို ခံ၍ ထိုသခင်နှင့်အတူ အသက်ရှင်စေ၍၊ သင်တို့အပြစ်ရှိသမျှတို့ကို လွှတ်တော်မူ၏။”

မွေသစ်ယုံကြည်သူများအတွက် ခရစ်ယာန် ဗဟိုဇံသည် ပဋိညာဉ်ဟောင်း အရ ဘုရားသခင်၏ လူများအတွက် အရေဖျားလှီးခြင်းကဲ့သို့ ဖြစ်သည်ဟု အချို့ တို့က မှားယွင်းစွာ သွန်သင်ကြသည်။ အခြေခံအားဖြင့် သူတို့သည် ငြင်းခုံရန် ကြိုးစားကြပြီး၊ မွေးကင်းစကလေး ဗဟိုဇံပေးခြင်းကို ကျင့်သုံးကြသည်။ ဤအခန်း ငယ်များတွင် ဖော်ပြထားသော အရေဖျားလှီးခြင်းသည် သဘာဝအတိုင်း အရေ ဖျားလှီးခြင်းမဟုတ်သော်လည်း၊ ၎င်းသည် “ဇာတိပကတိ၏ အပြစ်များကို ဖယ်ရှားခြင်း” ဖြစ်သည်။ ယင်းသည် ခရစ်ယာန် ဗဟိုဇံအားဖြင့် ဖြစ်ပျက်လာပြီး၊ နောင်တရ၍ ယုံကြည်ပြီးမှသာ ဖြစ်နိုင်ပါသည်။

မွေးကင်းစကလေးများသည် နောင်တနှင့် ယုံကြည်နိုင်စွမ်းမရှိသော ကြောင့် ဗဟိုဇံကို မခံယူနိုင်ပါ။ မွေးကင်းစကလေးများသည် ဆုတောင်းခြင်းဖြင့် ဘုရားသခင်ထံ အပ်နှံရမည်။ ခရစ်တော်၏နာမဖြင့် ကလေးများကို ရေဖြန်းပေး ခြင်းသည် ဗဟိုဇံနှင့် တူညီခြင်းမရှိနိုင်ပါ။ မွေးကင်းစကလေး ရေဖြန်းပေးခြင်း သည် စစ်မှန်သော ဗဟိုဇံဖြစ်သည်ဟု အသင်းတော်များက သွန်သင်သောအခါ ခရစ်ယာန်ဗဟိုဇံ၏ အလွန်လိုအပ်သော အခြေခံအုတ်မြစ်ကို ငြင်းပယ်ခြင်းဖြင့် ယုံကြည်သူအသစ်များကို လုယက်ကြသည်။

**၃။ ဗဟိုဇံသည် ယေရှုခရစ်၏ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းအားဖြင့် ကျွန်တော် တို့ကို ကယ်တင်ပါသည်။**

၁ပေ ၃:၂၀၁-၂၂ “ထိုဝိညာဉ်တို့မူကား ရှေးကာလ နောဇလက်ထက်၌ နီးသောသူတည်းဟူသော လူရှစ်ယောက်တို့ကို ရေအားဖြင့် ကယ်ဆယ်သော သင်္ဘောကို တည်လုပ်စဉ်တွင် ဘုရားသခင်၏ ခန္တီတော်သည် ဆိုင်းလင့်တော်မူ သော်လည်း၊ နားမထောင်သော ဝိညာဉ်ဖြစ်သတည်း။ ထိုသို့သော ဥပမာအတိုင်း ယခုတွင် ဗဟိုဇံသည် ယေရှုခရစ်ထမြောက်တော်မူသောအားဖြင့်၊ ငါတို့ကို ကယ်တင်တတ်၏။ ဗဟိုဇံဟုဆိုသော်၊ ကိုယ်ကာယ၏ အညစ်အကြေး ဆေးကြောခြင်းကို မဆိုလို။ ကိုယ်ကိုကိုယ်သိသောစိတ်ကြည်လင်၍၊ ဘုရား



သခင်ရှေ့၌ ဝန်ခံခြင်းကို ဆိုလိုသတည်း။ ထိုသခင်သည် ကောင်းကင်ဘုံသို့ ကြွတော်မူသည်ဖြစ်၍၊ ကောင်းကင်တမန်အစရှိသော အာဏာစက်တန်ခိုးများ တို့ကို အုပ်စိုးလျက်၊ ဘုရားသခင်၏ လက်ျာတော်ဘက်၌ ရှိတော်မူ၏။”

ပေတရု၏ သွန်သင်ချက်သည် ရောမ ဖိတွင် ပေါလု၏ သွန်သင်ချက်ကို အားဖြည့်ပေးပါသည်။ ကျွန်တော်တို့သည် “ခရစ်တော်၏ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း တွင် ကျွန်ုပ်တို့သည် ခရစ်တော်နှင့် တစည်းတလုံး (ငယ် ၅) ဖြစ်စေ၍၊ “အသက်တာသစ်” (ငယ် ၄)တွင် ထမြောက်ကြောင်း ပေါလုက ကျွန်ုပ်တို့အား သွန်သင်ထားပါသည်။ နောနှင့် သူ၏မိသားစုသည် “ရေအားဖြင့်” ကယ်တင်ခြင်း ခံရရန် သဘောထဲသို့ ဝင်သကဲ့သို့ ကျွန်တော်တို့သည် ယေရှုခရစ်၏ ရှင်ပြန် ထမြောက်ခြင်းသို့ ဗတ္တိဇံခံခြင်းအားဖြင့် ကယ်တင်ခြင်းသို့ ရောက်ကြောင်း ပေတရုဖော်ပြသည် ၁ပေ ၃:၂၀။

ခရစ်တော်၌ ဗတ္တိဇံခံခြင်းအားဖြင့် ကျွန်တော်တို့သည် ကောင်းကင်တမန် များ၊ အာဏာစက်များနှင့် တန်ခိုးများထက် “ဘုရားသခင်၏ လက်ယာတော်” ၌ ချီးမြှောက်ခြင်းခံကြောင်း ထပ်လောင်း၍ ပေတရုက ကျွန်တော်တို့ကို သွန်သင် ထားပါသည်။ ယင်းက ကျွန်တော်တို့သည် “ယေရှုခရစ်အားဖြင့် ငါတို့ကို ထမြောက်စေ၍ ကောင်းကင်အရပ်၌ နေရာပေးတော်မူပြီ။ ဖေက် ၂:၆ ဟူသော ဖေက်မြို့၌ ပေါလု၏ သွန်သင်ချက်ကို အတည်ပြုသည်။

ဖေက် ၁:၁၉-၂၁ တွင် ပေါလုက ခရစ်တော်သည် ထမြောက်တော်မူပြီ ဟု ကျွန်ုပ်တို့အား ဖော်ပြသည် “ခပ်သိမ်းသော အထွဋ်အမြတ်၊ အာဏာစက်၊ တန်ခိုး၊ အစိုးရခြင်းမှစ၍၊ ယခုဘဝနောင်ဘဝ၌ ခေါ်ဝေါ်သမုတ်သော ဘွဲ့နာမ အလုံးစုံတို့အထက်၊ ကောင်းကင်အရပ်၌ မိမိလက်ျာတော်ဘက်မှာ အလွန် မြင့်မြတ်သော နေရာကို ခရစ်တော်အားဖြင့် ပေးတော်မူ၍” ခရစ်တော်သည် အသင်းတော်၏ ဦးခေါင်းဖြစ်သောကြောင့် ကျွန်တော်တို့သည် သူနှင့်အတူ ထမြောက်စေခဲ့သည်။ ဗတ္တိဇံအားဖြင့် ကျွန်တော်တို့သည် ခရစ်တော်နှင့် အတူ ထမြောက်ပြီး ခရစ်တော်နှင့်အတူ ကောင်းကင်ဘုံ၌ ထိုင်နေခြင်းဖြစ်သည်။

၄။ **ဗတ္တိဇံ-အောင်မြင်ခြင်း၏ သော့ချက်**

ဗတ္တိဇံသည် မာရ်နတ်ကို အနိုင်ယူရန် ကျွန်ုပ်တို့အား သော့ကိုပေးသည်။ ဗတ္တိဇံခံချိန်တွင် ကျွန်တော်တို့၏ “လူဟောင်း” ဖြစ်သော မာရ်နတ်၏ နယ်ပယ် တွင် သဘာဝအတိုင်း နေထိုင်ခဲ့သော “ဖန်ဆင်းခံလူဟောင်း” ကို ခရစ်တော်နှင့် အတူ သင်္ဂြိုဟ်ခြင်းခံရပြီး၊ ကျွန်တော်တို့သည် ခရစ်တော်၌ “ဖန်ဆင်းခံလူသစ်” ဖြစ်သည့် “လူသစ်” အဖြစ် ထမြောက်စေခဲ့သည်။ (ရောမ ၆:၆၊ ၂ ကော ၅:၁၇)။ ထို့ကြောင့် “ဖန်ဆင်းခံလူဟောင်း” ၌ ကျွန်တော်တို့ကို နှောင့်ယှက်စေသော အရာ တို့သည်၊ ကျွန်တော်တို့ကို ချုပ်ကိုင်ထားခြင်း မရှိတော့ပေ။

မာရ်နတ်သည် ထို “ဖန်ဆင်းခြင်းခံလူဟောင်း” ၏ အားနည်းချက်များနှင့် အပြစ်များကို ကျွန်ုပ်တို့အား သတိပေးလိုသော်လည်း၊ ဗတ္တိဇံ၌ အရာအားလုံး ကို မြှုပ်နှံထားသည်။ ဗတ္တိဇံ၌ “လူဟောင်း” အား ဖြတ်တောက်ခြင်းရှိသောကြောင့် ကျွန်တော်တို့သည် ယခင်အရာများနှင့် ပတ်သက်ခြင်းမရှိတော့ပါ။ ရန်သူသည် ကျွန်တော်တို့ကို အပြစ်တင်လာသည့်အခါ “မဟုတ်ဘူး မာရ်နတ်၊ ငါသည် ထိုလူ မဟုတ်တော့ပါ။ ထိုလူသည် ဗတ္တိဇံခံချိန်၌ သေဆုံးပြီးဖြစ်သည်။ ယခု ငါသည် ယေရှု ခရစ်၏ ဖန်ဆင်းခံအသစ်ဖြစ်ပြီ” ဟု ပြောနိုင်ပါသည်။

ကယ်တင်ခြင်းခံရပြီးနောက် ကျွန်တော်တို့သည် လက်ဝါးကပ်တိုင်သို့ ပြန်သွားကာ ကျွန်တော်တို့၏ အပြစ်များကို ဆေးကြောရန် ယေရှု၏ အသွေးတော် သန့်ရှင်းစေမှုကို တောင်းဆိုသကဲ့သို့၊ ကျွန်တော်တို့ကို အပြစ်ပြုစေရန် သို့မဟုတ် ကျွန်ုပ်တို့၏ လုပ်ခဲ့သော အပြစ်များ အရှက်ရစေရန် မာရ်နတ်သည် ကျွန်တော်တို့ ကို အပြစ်ကျူးလွန်စေရန် ကြိုးစားသောအခါ ကျွန်တော်သည် ဗတ္တိဇံသို့ ပြန်သွား နိုင်သည်။ ထို့အပြင် ထို “လူဟောင်း” နှင့် ကျွန်တော်တို့သည် ပြတ်တောက်သွားပြီ ဖြစ်ကြောင်း သူ့ကို ပြန်သတိရစေပြီး၊ သူသည် ကျွန်တော်တို့ကို အပြစ်တင်စရာ တစ်စုံတစ်ခုမှ မရှိနိုင်ပါ။

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx

**အခန်း(၅)**

**ဗဟိုဖိတ်ပေးသောသူ**

မသဲ ၂၈:၁၉ တွင် ယေရှုသည် တမန်တော်ဆယ့်နှစ်ပါးတို့အား ဗဟိုဖိတ်ပေးရန် အမိန့်ပေးထားခဲ့သည်။ မာကု ၁၆:၁၅-၆ တွင် ယေရှုသည် တမန်တော် ဆယ့်နှစ်ပါး တို့အား ဟောပြောနေသော်လည်း ဗဟိုဖိတ်ပေးသူတို့၏ သီးသန့် တာဝန်အဖြစ် မပေးခဲ့ပေ။

တမန်တော် ၈ တွင် လက်တင်ခံသင်းထောက်လှူကြီးဖြစ်သည့် ဖိလိပျု သည် ရှုမာရီတွင် ဧဝံဂေလိဆရာအဖြစ် ဆောင်ရွက်နေစဉ် သူသည် ယုံကြည်သူ အသစ်များကို အလိုအလျောက် ဗဟိုဖိတ်ပေးခဲ့သည်။ မည်သို့ပင် ဖြစ်စေကာမူ ထိုအချက်တွင် ဖိလိပျုသည် ယုံကြည်သူအသစ်များထံ သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်ကို လွှတ်ပေးရန် အခွင့်အာဏာမရှိသော်လည်း၊ အနာငြိမ်းစေခြင်းနှင့် လွတ်မြောက်စေခြင်းတွင် တန်ခိုးကြီးသော နိမိတ်လက္ခဏာများနှင့် အံ့ဩဖွယ်ရာ များ ရှိခဲ့သည်။

တမန်တော် ၉ တွင် တပည့်တော်တစ်ဦးဖြစ်သည့် အာနနိသည် ရှောလု (နောက်တွင် ပေါလု)ကို ဗဟိုဖိတ်ပေးကာ၊ ရှောလုကို ကျန်းမာစေ၍ သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်နှင့် ပြည့်ဝစေရန် သူ့အပေါ်၌ လက်တင်ပေးခဲ့သည်။ အာနနိသည် ဘုရားသခင်ထံမှလာသော ပရောဖက်ပြုသည့်စကားကိုလည်း ရှောလုအား ပြောခဲ့ သည်။

သမ္မာကျမ်းစာတွင် တမန်တော်များ၊ သင်းထောက်ဆရာ၊ ဧဝံဂေလိဆရာ နှင့် တပည့်တော်များအားလုံးသည် ဗဟိုဖိတ်ပေးကြသည်။ အသင်းတော်များစွာတွင် “ခန့်အပ်ထားသော အမှုတော်ဆောင်ရွက်ဆရာ” ကိုသာ ဗဟိုဖိတ်ပေးရန် အခွင့်အာဏာရှိပြီး ထိုအသင်းတော်၏ အခွင့်အာဏာအပြင်ဘက်တွင် ပြုလုပ်သော ဗဟိုဖိတ်ပေးမှုကို တရားမဝင်ပါဟု သတ်မှတ်ကြသည်။ အကြောင်းမှာ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းအားဖြင့် ခရစ်တော် ထံ၌မဟုတ်ဘဲ၊ လူတို့အား အဖွဲ့အစည်း

(သို့မဟုတ် ဂိုဏ်းကဏာ)ထဲသို့ ဗတ္တိဇံပေးခြင်းအပေါ် အလေးပေး လုပ်ဆောင် ရခြင်းဖြစ်သည်။

မည်သူ့ကိုမျှ ဗတ္တိဇံခံရန် ကျွန်တော်တို့ မတောင်းဆိုပါ။ သာမန်ကျင့်စဉ် မှာ တပည့်တော်များထံမှ အကူအညီဖြင့် ခန့်အပ်ခံသင်းထောက်လှူကြီးသည် သူ၏ ကြီးကြပ်မှုအောက်တွင် ရောက်လာသော ယုံကြည်သူအသစ်များ၏ ဗတ္တိဇံ ကို မခံယူခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ သို့ရာတွင် သင့်လျော်သောအခါတွင် သင်းထောက် များနှင့် တပည့်တော်များအတွက် ဗတ္တိဇံပေးရန် သမ္မာကျမ်းစာ၏ သွန်သင်ပေး ချက်ဖြစ်သည်။

**မည်သူသည် ဗတ္တိဇံခံမည်နည်း**

- တမန် ၂:၄၁ “ထိုစကားကို အသင့်နှလုံးသွင်းမိသောသူတို့သည် ဗတ္တိဇံကိုခံ၍”
- တမန် ၈:၁၂ “ဖိလိပူသည် ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်နှင့်၎င်း၊ ယေရှု ခရစ်၏ နာမတော်နှင့်၎င်း၊ စပ်ဆိုင်သော ဝေဂေလိတရားကို ဟောပြော၍ ထိုသူတို့သည် ယုံကြည်သောအခါ၊ ယောက်ျားမိန်းမတို့သည် ဗတ္တိဇံကို ခံကြ၏”
- တမန် ၈:၃၇ “ဖိလိပူက၊ သင်သည် စိတ်နှလုံးအကြွင်းမဲ့ယုံကြည်လျှင် ခံရသည် ဟု ဆိုလေ၏”
- တမန် ၉:၁၇-၁၈ ရှောလုသည် သခင်ယေရှုကို လမ်း၌တွေ့သောအခါ အာနနိသည် သူ့ကို အစေခံပြီးနောက် ထ၍ ဗတ္တိဇံကို ခံလေ၏။
- တမန် ၁၀:၄၇ “ထိုအခါ ပေတရုက ငါတို့ကဲ့သို့ သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်ကို ခံရသော ဤသူတို့ကို ဗတ္တိဇံပေးစေခြင်းငှာ အဘယ်သူ သည် ရေကို မြစ်တား နိုင်သနည်းဟုဆိုလျက်” ငယ် ၄၈ “ဘုရားသခင်၏ နာမ၌ ဗတ္တိဇံကို ခံစေမည် အကြောင်း စီရင်လေ၏။
- တမန် ၁၆:၁၄၁-၁၅၁ “တရားနာစဉ်တွင် ပေါလုဟောပြောသော

အရာကို မှီဝဲ ဆည်းကပ်စေခြင်းငှာ သူ၏စိတ်နှလုံး ကို ဘုရားသခင် ဖွင့်တော်မူ၏။ ထိုမိန်းမသည် အိမ်သူအိမ်သားတို့နှင့်တကွ ဗဟိန္ဒာကို ခံပြီးမှ”

- တမန် ၁၆:၃၁-၃၃ “ထိုသူတို့ကလည်း၊ သခင်ယေရှုခရစ်ကို ယုံကြည်လော့။ ယုံကြည်လျှင် သင်နှင့် သင်၏ အိမ်သူအိမ်သားတို့သည် ကယ်တင်ခြင်းသို့ ရောက်ကြလိမ့်မည်ဟု ပြောဆိုလျက်၊ ထိုသူတို့မှစ၍ သူ၏ အိမ်၌ရှိသမျှသော သူတို့အား သခင်ဘုရား၏ နှုတ်ကပတ် တရားတော်ကို ဟောကြ၏”

**ကလေးသူငယ်များက အဘယ်သို့ ဖြစ်မည်နည်း**

မေးရမည့်မေးခွန်းမှာ ကယ်တင်ခြင်းလက်ခံရရှိမည့် အချိန်တွင် ကလေး၏ အသက်သည် မည်မျှလောက်ရှိရမည်နည်း။ သို့မဟုတ် ၎င်းသည် တိကျသော အတိုင်းအတာမဟုတ်ပါက၊ ကလေးသည် အခြားသော သာသာစကားထွက်ခြင်းနှင့်အတူ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ကို လက်ခံရရှိသောအခါ မည်သို့ဖြစ်မည်နည်း။ ထိုသို့သော ကလေးသည် ဗဟိန္ဒာခံခြင်းကို ငြင်းပယ်နိုင်ပါသလား။ အချို့က ကယ်တင်ခြင်းကို အလိုရှိသော ကလေးများအတွက် အဘယ့်ကြောင့် ငြင်းပယ်ချင်ကြသနည်း။

**မည်သည့်အချိန်၌ ဗဟိန္ဒာပေးရမည်နည်း။**

**ထိုနေ့၌**

တမန် ၂:၄၁ နှုတ်ကပတ်တော်လက်ခံရရှိသူ လူသုံးယောက်တို့သည် “ထိုနေ့” တွင် ဗဟိန္ဒာခံခဲ့ကြသည်။

**ချက်ချင်း**

တမန် ၈:၃၈ “ရထားကို ရပ်စေခြင်းငှာ စီရင်ပြီးမှ၊ ဖိလိပ္ပုသည် ထိုအမတ်နှင့်တကွ ရေထဲသို့ဆင်း၍ ဗဟိန္ဒာကို ပေး၏”

တမန် ၁၀:၄၄-၄၈၊ ပေတရုသည် ကော်နေလိ၏ အိမ်တွင် တပါးအမျိုးသားများ သည် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော် ရရှိကြောင်းမြင်သည်နှင့် ဗဟိုဖိချက်ခြင်းခံရန် အမိန့်ပေးခဲ့သည်။

**သုံးရက်ကြာပြီးနောက်**

တမန် ၉:၉-၁၈၊ ရှောလုသည် သခင်ယေရှုနှင့် အံ့ဩဖွယ်တွေ့ဆုံပြီး နောက် သုံးရက်ကြာအောင် မမြင်ရဘဲ၊ အာနနိသည် သူထံသို့လာ၍ အနာငြိမ်းစေပြီးသည်နှင့် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်နှင့်ပြည့်ကာ ဗဟိုဖိခံခဲ့သည်။

**ထိုနာရီ၌**

တမန် ၁၆:၃၃၊ ဖိလိပ္ပိထောင်မှူးနှင့် သူ၏မိသားစုအားလုံးသည် ထိုနာရီ၌ပင် ဗဟိုဖိခံကြသည်။

**မည်ကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်ရမည်နည်း**

ထုံးထမ်းစဉ်လာများ နှေးကွေးသေဆုံးသွားခြင်းကြောင့် ဓမ္မဆရာများသည် ဗဟိုဖိပေးရာတွင် (ယေရှုနာမတော်၌ ဗဟိုဖိခံကြသော အချို့အုပ်စုများသည် သုံးပါးတစ်ဆူဆန့်ကျင်သူဟု စွပ်စွဲခံရခြင်း)သည် ဘုရားသခင်၏ နာမတော်ကို ပိုမိုပြည့်စုံစွာ ပေါ်ထွန်းလာစေသည့် ရှေ့ခရီးလမ်းကို အကြံပြုထားသည်မှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်သည်။

- ဗဟိုဖိအစီအစဉ်၌ ကျမ်းစာထဲမှ ဗဟိုဖိအကြောင်းကို အတိုချုံးဖြင့် သင်ပေးပါ။
- ယေရှု၏ ဗဟိုဖိအကြောင်းကို အစဉ်ဖတ်ရှုပြီး၊ နှစ်ခြင်းခံသူသည် သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော် ရရှိမည်ဟု မျှော်လင့်ခြင်းအား အမြဲ တည်ဆောက်ပေးရမည်။ သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်မျှော်လင့်ခြင်းကို တမန် ၂:၃၈ တွင် ပေတရုက ထပ်လောင်း၍ အတည်ပြုထားသည်။

- မသဲ ၂၈:၁၉ တွင် ကိုယ်တော်၏ ရှင်းလင်းပြတ်သားသော အမိန့်တော်ကို ကိုးကားပြီး၊ တမန်တော်ဝတ္ထုကျမ်းတွင် နာမတော်၌ ဗတ္တိဇံ၏ ရှင်းလင်းသော ဥပမာများကို ကိုးကားပါ။ (အရှင်းလင်းဆုံး ကိုးကားချက် နှစ်ခုမှာ - တမန် ၂:၃၈၊ တမန်၁၉:၅)
- အကယ်၍ ဗတ္တိဇံခံမည့်သူ အများအပြားရှိနေပါက ဓမ္မဆရာသည် ခရစ်တော်၌ ဗတ္တိဇံအကြောင်းကို ရှင်းပြသွန်သင်ပေးရမည်။ တစ်ဦးချင်း နှစ်မြှုပ်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ တစ်စုံတစ်ဦးအား “ယေရှုခရစ်၏နာမ၌ သင့်ကို ဗတ္တိဇံပေးသည်” ဟုသာ ပြောဆိုရန်လိုအပ်သည်။ ခမည်းတော်၊ သားတော်၊ သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်သည် ဘုရားသခင်၏ အခွင့်အာဏာနှင့် ဘုန်းအသရေအလုံးစုံတို့ကို ယေရှု၏နာမတော်၌ ထင်ရှားစေပြီ ဟု ရှင်းပြထားပြီး ဖြစ်သည်။

ဗတ္တိဇံတိုင်းသည် ထူးခြားသည်။ သတ်မှတ်ထားသည့် ဝတ်ပြုအစီအစဉ်မရှိပါ။ တစ်ကိုယ်ရေယုံကြည်သူအသစ်တစ်ဦး သို့မဟုတ် ဗတ္တိဇံ ခံလိုသော ညီအစ်ကိုများ အတူတကွ ယေရှုကို ယုံကြည်ပါက မိသားစုတစ်စုပင်လျှင် ဗတ္တိဇံခံနိုင်သည်။

**လိုက်နာရန် အထွေထွေလမ်းညွှန်ချက်**

**၁။ ဗတ္တိဇံခံခြင်းဆိုင်ရာ ကျမ်းချက်အချို့တို့ကို မျှဝေပါ**

- အမိန့်တော် (မသဲ ၂၈:၁၉၊ မာကု ၁၆:၁၆)
- ယေရှု၏ ဗတ္တိဇံ (မသဲ ၃:၁၅)
- တမန်တော်ဝတ္ထုထဲမှ ကျင့်စဉ်များ (တမန် ၂:၃၈၊ ၁၉:၅)
- ရောမအခန်းကြီး ၆ မှ ခံယူချက်သော့ချက် (ငယ် ၃-၆)

၂။ ယေရှုခရစ်၊ သခင်ယေရှု သို့မဟုတ် သခင်ယေရှုခရစ်၏ နာမတော်၌ ဗတ္တိဇံခံယူပြီး သုံးပါးတစ်ဆူဖြစ်သော ခမည်းတော်၊ သားတော်၊ သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်အား ဘုန်းအသရေပေးအပ်ပါ။ ဗတ္တိဇံသည် ခရစ်တော်တည်းဟူသော ဘီသိက်ခံသခင်ယေရှု၏ နာမ၌ဖြစ်သည်။

၃။ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည် အသက်တာတိုင်းတွင် ထင်ရှားပေါ်လွင်လာရန် မျှော်လင့်ပါ။ “သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော် ဆုကျေးဇူးကို သင်တို့ ရရှိလိမ့်မည်” ဟု မျှော်လင့်ပါ။ လူတစ်ဦးစီသည် ရေမှထွက်လာသောအခါ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော် ရရှိခံစားရန် အချိန်ယူပါ။

၄။ ရေထဲမှ ထွက်လာသောအခါ သက်သေများ (ပါရမီရှင် ညီအစ်ကိုများ) မှ တစ်ဦးချင်းစီအပေါ် လက်တင်ပေးပါ။ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည် ဤအချိန်တွင် လူတစ်ဦးဦးအတွက် ပရောဖက်ပြုချက်စကား ထုတ်ပေးနိုင်သည်။

**ပြောင်းလဲချိန်တန်ပြီ**

ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်သည် ရှင်းရှင်းလင်းလင်းဖြစ်သည်- ယုံကြည်သူအသစ်များသည် သခင်ယေရှုကို ရှင်းရှင်းလင်းလင်းခံယူပါက ချက်ခြင်း ဗတ္တိဇံပေးပါ။ ပြောင်းလဲလာသူအသစ်များသည် ခရစ်တော်ထံသို့ လှည့်လာသည့်နေ့တွင် ဗတ္တိဇံပေးခြင်းသည် ပုံမှန်သမ္မာကျမ်းစာ၏ ကျင့်စဉ်ဖြစ်သည်။ လူတစ်ဦးသည် သခင်ယေရှုကို ယုံကြည်ပြီးသည်နှင့် ဗတ္တိဇံခြင်းသည် ယုံကြည်ခြင်း၏ စစ်မှန်သော ပထမခြေလှမ်းဖြစ်သည်။ အသင်းတော် ကျင့်စဉ်သည် ကျမ်းစာအရပုံစံကို နာခံခြင်းမှ ဝေးကွာသွားသောကြောင့်၊ ဗတ္တိဇံခြင်းသည် ကောင်းမွန်စွာသွန်သင်ခြင်း သို့မဟုတ် ကောင်းမွန်စွာလုပ်ဆောင်ခြင်း မဟုတ်ပေ။ ရလဒ်အနေဖြင့် ယုံကြည်ခြင်း၏ အခြေခံအုတ်မြစ်များကို ကောင်းမွန်စွာ မချထားဘဲ ခရစ်ယာန်များစွာသည် ၎င်းတို့တွင် ခိုင်မာသော အခြေခံအုတ်မြစ်များ မရှိသောကြောင့် အဆက်မပြတ် အားနည်းနေပြီး ရုန်းကန်နေရဆဲဖြစ်သည်။

**နောင်တရုဏ် ယေရှုခရစ်ကို ယုံကြည်ပါ  
ရေဗတ္တိဇံယူပြီး၊ သန့်ရှင်းသော  
ဝိညာဉ်တော် ဆုကျေးဇူးကို လက်ခံရရှိပါ**